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PROTOKÓŁ NR XXXVI/17
Z XXXVI SESJI RADY MIEJSKIEJ W OBORNIKACH,

która odbyła się 29 marca 2017 r. w sali sesyjnej
Urzędu Miejskiego w Obornikach

Obrady rozpoczęto 29 marca 2017 r. o godz. 9.18 i zakończono tego samego dnia
o godz. 15.12.

Radni zostali powiadomieni o terminie posiedzenia pisemnie (załącznik), otrzymując
porządek obrad wraz z projektami uchwał.

Na ogólną liczbę 21 radnych w sesji udział wzięło 20 radnych (nieobecni radni: A.Stańko) -
lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Osoby spoza Rady obecne na sesji - wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z XXXIV i XXXV sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie Burmistrza Obornik z prac w okresie między sesjami.
5. Sprawozdania komisji z prac w okresie między sesjami.
6. Zapytania do przewodniczących komisji w zakresie dotyczącym przedstawionych

sprawozdań.
7. Zapytania radnych do przedstawicieli Zarządu i Rady Powiatu Obornickiego oraz

zaproszonych gości.
8. Zapytania sołtysów.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na członka Powiatowej Rady Rynku

Pracy w Obornikach (osoba referująca: Kierownik Wydziału Organizacyjno-Administracyjnego
Iwona Chmielarczyk).

10. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do
nowego ustroju szkolnego (osoba referująca: Dyrektor CUW Krzysztof Hetmański).

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Oborniki na 2017 r. (osoba referująca:
Skarbnik Gminy Joanna Gzyl).

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Oborniki na
lata 2017-2041 (osoba referująca: Skarbnik Gminy Joanna Gzyl).

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla
Powiatu Obornickiego (osoba referująca: Skarbnik Gminy Joanna Gzyl).

14. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości od osób
fizycznych oraz opłaty od posiadania psów w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów
i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso (osoba referująca: Kierownik Wydziału
Organizacyjno-Administracyjnego Iwona Chmielarczyk).

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/342/16 z dnia 11 maja 2016 roku
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Oborniki na lata 2016-2020 (osoba
referująca: Kierownik Biura Promocji i Sportu Krzysztof Sroka).

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu
Rewitalizacji Gminy Oborniki na lata 2016-2026 (osoba referująca: Kierownik Wydziału
Planowania Przestrzennego Lidia Kizior-Pietrzak).

17. Podjęcie apelu w sprawie wykluczenia możliwości lokalizacji inwestycji polegającej na
eksploatacji odkrywkowej złoża kruszywa naturalnego JARACZ MD na terenie działki
o numerze 217/2 położonej w obrębie miejscowości Jaracz, gmina Rogoźno (osoba
referująca: Burmistrz Obornik).
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18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego na terenie działek oznaczonych w ewidencji gruntów
i budynków nr 1283, 1240 i 1241 położonych w miejscowości Oborniki, gmina Oborniki
(osoba referująca: Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego Lidia Kizior-Pietrzak).

19. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej na działkach
o nr ewidencyjnych 287/4, 165/1, 164/1, 163/1, 162/1, 288/1 i 166 położonych
w miejscowości Oborniki (osoba referująca: Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego Lidia
Kizior-Pietrzak).

20. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rożnowo, gmina
Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika
Rasztorf).

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia części
nieruchomości położonej w miejscowości Oborniki, gmina Oborniki, stanowiącej
własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Monika Rasztorf).

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu
nieruchomości położonej w miejscowości Kowanówko stanowiącej własność Gminy
Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika
Rasztorf).

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości położonej w miejscowości Oborniki przy ulicy Leszczynowej, stanowiącej
własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Monika Rasztorf).

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości zabudowanych położonych w miejscowości Oborniki przy ulicy
Szczepana Gniedzińskiego, stanowiących własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o.
Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Oborniki przy ulicy Mostowej,
stanowiącej własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Monika Rasztorf).

26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Wybudowanie stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 2041/19; osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Wybudowanie stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 2043/32; osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Garażowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 1151/2; osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

29. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Garażowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
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oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 1152/2; osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

30. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Powstańców Wielkopolskich stanowiącej własność Gminy
Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (dot. wnioskodawczyni; osoba referująca: p.o.
Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

31. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Powstańców Wielkopolskich stanowiącej własność Gminy
Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (dot. wnioskodawcy; osoba referująca: p.o.
Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

32. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3
lata (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

33. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres dłuższy niż 3 lata
oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gruntowej stanowiącej własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

34. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy lokalu
użytkowego położonego w Obornikach przy ulicy Piłsudskiego 22, stanowiącego
własność Gminy Oborniki do 30.06.2022 r. (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

35. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych,
nieruchomości położonej w miejscowości Popówko, gmina Oborniki (osoba referująca: p.o.
Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

36. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia na terenie Obornik
strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych (osoba
referująca: Kierownik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Przemysław Mączyński).

37. Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt dla Gminy Oborniki na rok 2017 (osoba referująca:
Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Łukaszewicz).

38. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Miejskiej.
39. Interpelacje i informacje o odpowiedziach na interpelacje złożone na poprzedniej sesji.
40. Zapytania, wnioski i odpowiedzi na zapytania radnych.
41. Wolne głosy.
42. Zamknięcie sesji.

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Przewodniczący Paweł Drewicz otworzył XXXVI sesję Rady Miejskiej w Obornikach

i stwierdził, że na ogólną liczbę 21 radnych w sesji udział bierze 20 radnych (nie ma radnego:
A.Stańki), co oznacza, że wymóg art. 14 ustawy o samorządzie gminnym jest spełniony i Rada
Miejska jest władna obradować i podejmować decyzje. Powitał zaproszonych gości.

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad
Przewodniczący Paweł Drewicz poinformował, że wraz z materiałami na sesję radni

otrzymali porządek posiedzenia. Zapytał, czy są wnioski do porządku obrad.
Burmistrz Obornik poprosił o wprowadzenie zmiany do punktu 17. porządku obrad.

Wyjaśnił, że wpłynęły wnioski obornickich stowarzyszeń, przede wszystkim „Aplagi”, która
obawia się inwestycji w postaci żwirowni we wsi Jaracz, ktora stanowi bezpośrednie zagrożenie
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dla biegu rzeki Wełny. Oborniki są tym zainteresowane, dlatego że Wełna wpada do Warty
w naszej gminie i do tego tam są jeszcze ujęcia wody. Podjęto procedury przygotowania apelu do
Rady Miejskiej w Rogoźnie o to, aby wykluczyć możliwość lokalizacji inwestycji polegającej na
eksploatacji odkrywkowej złoża kruszywa naturalnego na terenie działki położonej
w miejscowości Jaracz. Apel w tej sprawie wystosował też do Gminy Prezes PWiK w związku
z bezpośrednim zagrożeniem ujęć wody. Wczoraj Rada Miejska w Rogoźnie na sesji
nadzwyczajnej podjęła apel do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska i w związku z tym
nie ma większego sensu, żeby Rada Miejska w Obornikach apelowała do Rady Miejskiej
w Rogoźnie o podjęcie działań, skoro Rada Miejska w Rogoźnie już wczoraj rozpoczęła z tym
związane procedury. Stąd propozycja, aby zmienić treść apelu na apel w sprawie wsparcia apelu
Rady Miejskiej w Rogoźnie przyjętego uchwałą nr XXXVIII/363/2017 z dnia 28 marca 2017r.
skierowanego do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu.
Następnie Burmistrz poprosił o zmianę polegającą na przeniesieniu punktu 34. do punktu 9.
Wyjaśnił, że dzierżawca posesji, pan doktor Moskalewicz, zwrócił się do Gminy z prośbą, aby
przedłużyć umowę lokalu na 5 lat. Dziś do g. 12.00 pan Moskalewicz musi wiedzieć, czy kontrakt
z NFZ przedłużać, czy nie, stąd prośba o przesunięcie punktu w porządku obrad.

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Brodniewicz złożył wniosek dotyczący wdrożenia
systemu informatycznego e-Sesja. Zgłaszał to półtora roku temu, ale wtedy projekt nie uzyskał
aprobaty, jednak nowe okoliczności, wyliczenia i argumenty, które się pojawiły, jego zdaniem
przesądzają o tym, że projekt powinien być jak najszybciej wprowadzony. W związku z tym
zaproponował rozszerzenie porządku obrad o punkt „Wyrażenie opinii Rady Miejskiej
w Obornikach w formie głosowania w sprawie wdrożenia systemu informatycznego e-Sesja”.

Radny Marek Lemański powiedział, że uważa, iż punkt zgłoszony przez
Wiceprzewodniczącego powinien być przed punktem dotyczącym przyjęcia budżetu.

Przewodniczący Rady powiedział, że Wiceprzewodniczący sam to proponował. Poddał
pod głosowanie zaproponowane zmiany porządku obrad. W pierwszej kolejności wniosek
dotyczący zmiany brzmienia punktu 17. na: „Podjęcie apelu w sprawie wsparcia apelu Rady
Miejskiej w Rogoźnie przyjętego uchwałą nr XXXVIII/363/2017 z dnia 28 marca 2017r.
skierowanego do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu”.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 20, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie przyjęła zmianę porządku obrad. Podczas głosowania obecnych było 20
radnych.

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie drugiej ze zgłoszonych zmian, czyli
przesunięcie punktu 34. do punktu 9.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 20, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie przyjęła zmianę porządku obrad. Podczas głosowania obecnych było 20
radnych.

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie trzeciej ze zgłoszonych zmian, czyli
wprowadzenie punktu: „Wyrażenie opinii Rady Miejskiej w Obornikach w formie głosowania
w sprawie wdrożenia systemu informatycznego e-Sesja”.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 20, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie przyjęła zmianę porządku obrad. Podczas głosowania obecnych było 20
radnych.

Przewodniczący poinformował jak będzie wyglądał porządek obrad po przyjętych
zmianach. W punkcie 9. będzie dotychczasowy punkt 34. Po punkcie 11. zmienionego porządku
wprowadzony jest punkt 12. zgłoszony przez Wiceprzewodniczącego Rady. Porządek w związku
z tym ulega przenumerowaniu i kończy się punktem 34. Poddał pod głosowanie przyjęcie
porządku obrad po zmianach.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 20, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie przyjęła porządek obrad. Podczas głosowania obecnych było 20 radnych.

W wyniku przyjętych zmian porządek obrad przedstawia się następująco:
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z XXXIV i XXXV sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie Burmistrza Obornik z prac w okresie między sesjami.
5. Sprawozdania komisji z prac w okresie między sesjami.
6. Zapytania do przewodniczących komisji w zakresie dotyczącym przedstawionych

sprawozdań.
7. Zapytania radnych do przedstawicieli Zarządu i Rady Powiatu Obornickiego oraz

zaproszonych gości.
8. Zapytania sołtysów.
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy lokalu

użytkowego położonego w Obornikach przy ulicy Piłsudskiego 22, stanowiącego
własność Gminy Oborniki do 30.06.2022 r. (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

10. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na członka Powiatowej Rady Rynku
Pracy w Obornikach (osoba referująca: Kierownik Wydziału Organizacyjno-Administracyjnego
Iwona Chmielarczyk).

11. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do
nowego ustroju szkolnego (osoba referująca: Dyrektor CUW Krzysztof Hetmański).

12. Wyrażenie opinii Rady Miejskiej w Obornikach w formie głosowania
w sprawie wdrożenia systemu informatycznego e-Sesja.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Oborniki na 2017 r. (osoba referująca:
Skarbnik Gminy Joanna Gzyl).

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Oborniki na
lata 2017-2041 (osoba referująca: Skarbnik Gminy Joanna Gzyl).

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla
Powiatu Obornickiego (osoba referująca: Skarbnik Gminy Joanna Gzyl).

16. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości od osób
fizycznych oraz opłaty od posiadania psów w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów
i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso (osoba referująca: Kierownik Wydziału
Organizacyjno-Administracyjnego Iwona Chmielarczyk).

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/342/16 z dnia 11 maja 2016 roku
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Oborniki na lata 2016-2020 (osoba
referująca: Kierownik Biura Promocji i Sportu Krzysztof Sroka).

18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu
Rewitalizacji Gminy Oborniki na lata 2016-2026 (osoba referująca: Kierownik Wydziału
Planowania Przestrzennego Lidia Kizior-Pietrzak).

19. Podjęcie apelu w sprawie wsparcia apelu Rady Miejskiej w Rogoźnie przyjętego uchwałą
nr XXXVIII/363/2017 z dnia 28 marca 2017r. skierowanego do Regionalnego Dyrektora
Ochrony Środowiska w Poznaniu (osoba referująca: Burmistrz Obornik).

20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego na terenie działek oznaczonych w ewidencji gruntów
i budynków nr 1283, 1240 i 1241 położonych w miejscowości Oborniki, gmina Oborniki
(osoba referująca: Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego Lidia Kizior-Pietrzak).

21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej na działkach
o nr ewidencyjnych 287/4, 165/1, 164/1, 163/1, 162/1, 288/1 i 166 położonych
w miejscowości Oborniki (osoba referująca: Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego Lidia
Kizior-Pietrzak).
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22. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rożnowo, gmina
Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika
Rasztorf).

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia części
nieruchomości położonej w miejscowości Oborniki, gmina Oborniki, stanowiącej
własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Monika Rasztorf).

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu
nieruchomości położonej w miejscowości Kowanówko stanowiącej własność Gminy
Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika
Rasztorf).

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości położonej w miejscowości Oborniki przy ulicy Leszczynowej, stanowiącej
własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Monika Rasztorf).

26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości zabudowanych położonych w miejscowości Oborniki przy ulicy
Szczepana Gniedzińskiego, stanowiących własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o.
Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Oborniki przy ulicy Mostowej,
stanowiącej własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Monika Rasztorf).

28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Wybudowanie stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 2041/19; osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

29. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Wybudowanie stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 2043/32; osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

30. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Garażowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 1151/2; osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

31. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Garażowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 1152/2; osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

32. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Powstańców Wielkopolskich stanowiącej własność Gminy
Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (dot. wnioskodawczyni; osoba referująca: p.o.
Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

33. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Powstańców Wielkopolskich stanowiącej własność Gminy
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Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (dot. wnioskodawcy; osoba referująca: p.o.
Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

34. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3
lata (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

35. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres dłuższy niż 3 lata
oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gruntowej stanowiącej własność Gminy Oborniki (osoba referująca: p.o. Kierownika Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

36. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych,
nieruchomości położonej w miejscowości Popówko, gmina Oborniki (osoba referująca: p.o.
Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Monika Rasztorf).

37. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia na terenie Obornik
strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych (osoba
referująca: Kierownik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Przemysław Mączyński).

38. Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt dla Gminy Oborniki na rok 2017 (osoba referująca:
Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Łukaszewicz).

39. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Miejskiej.
40. Interpelacje i informacje o odpowiedziach na interpelacje złożone na poprzedniej sesji.
41. Zapytania, wnioski i odpowiedzi na zapytania radnych.
42. Wolne głosy.
43. Zamknięcie sesji.

Ad 3. Przyjęcie protokołów z XXXIV i XXXV sesji Rady Miejskiej
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali protokoły wraz z nagraniami

przebiegu sesji. Zapytał, czy są uwagi do sporządzonych protokołów.
Nie było uwag do protokołów, wobec tego Przewodniczący Rady poinformował, że

protokoły zostały przyjęte, zostaną podpisane i przekazane do publikacji w Biuletynie Informacji
Publicznej Urzędu Miejskiego.

Ad 4. Sprawozdanie Burmistrza Obornik z prac w okresie między sesjami
Burmistrz Tomasz Szrama przedstawił sprawozdanie:

- informację o postępowaniach przetargowych (załącznik);
- informację o wydanych zarządzeniach (nie była odczytywana, otrzymali radni, załączniki);
- sprawozdanie z działalności (nie było odczytywane, otrzymali radni, załącznik).
Burmistrz odniósł się do ostatniego postępowania dotyczącego sporządzenia projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w obrębie
miejscowości Bąblin i Nowołoskoniec. Zwróci się do komisji o podjęcie opinii, czy ma być tam
obszar budownictwa wielorodzinnego, czy jednorodzinnego. Dodał, że otrzymali w ostatnich
dniach informację z Agencji Nieruchomości Rolnych, że wyraziła zgodę na wpisanie Rudek do
programu „Mieszkanie Plus”.

Ad 5. Sprawozdania komisji z prac w okresie między sesjami
Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego (sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca

Komisji Beata Matelska) - załącznik.
Komisja Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego (sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Paweł Dreger) - załącznik.
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych (sprawozdanie przedstawiła Przewodniczący Komisji

Waldemar Cyranek) - załącznik.
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Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska (sprawozdanie przedstawił Przewodniczący
Komisji Zygmunt Klupczyński) - załącznik.

Ad 6. Zapytania do przewodniczących komisji w zakresie dotyczącym przedstawionych
sprawozdań

Nie było pytań do przewodniczących komisji.

Ad 7. Zapytania radnych do przedstawicieli Zarządu i Rady Powiatu Obornickiego oraz
zaproszonych gości

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radna Renata Małyszek powiedziała, że na poprzedniej sesji pan starosta Okpisz

zobowiązał się do przekazania kopii pisma z RZGW, które wskazuje na konieczność usytuowania
w innym miejscu, niż dotychczas przeprawy promowej Kiszewo-Dołęga. Prosi o przypomnienie.

Przewodniczący Rady poinformował, że głos radnej zostanie odnotowany w protokole
i przekazany do pana wicestarosty.

Radna Irena Magdziarek powiedziała, że również ma zapytanie do wicestarosty odnośnie
złożonego przez nią wniosku na poprzedniej sesji o uporządkowanie zjazdu przy sklepie i firmie,
która powstała – do dnia dzisiejszego nie ma odpowiedzi. Prosi o odpowiedź pisemną.

Radny Paweł Dreger zwrócił się do Prezesa PWiK. Zapytał jak wygląda kanalizacja
obszarów wzdłuż drogi na Szamotuły.

Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Augustyn poinformował, że
jeśli chodzi o te obszary w stronę Szamotuł, aż do Popówka, to w najbliższym czasie planują
ogłosić przetarg na realizację pierwszego etapu, który będzie obejmował przejście pod rzeką
Wartą i dojście do miejscowości Uścikowo. Później w zależności od możliwości finansowych
planują realizację następnej miejscowości, czyli Chrustowo, a w następnych latach – 2018-2019
Urbanie i Popówko. Wszystko będzie uzależnione od cen i możliwości finansowych spółki.
Dodał, że w 100% będą korzystać ze środków własnych, ponieważ w programie Rozwoju
Obszarów Wiejskich nie mogli zdobyć minimalnej ilości punktów, ze względu na wysoki dochód
na mieszkańca, plus niskie bezrobocie, które jest na terenie gminy.

Radny Marek Lemański powiedział, że przejście przez Wartę, to również przejście przez
Uścikówiec, który zabudowywany jest systematycznie. Zapytał, czy nie warto pomyśleć, aby i ten
fragment naszej gminy włączyć w ten program.

Prezes Tomasz Augustyn powiedział, że planują skanalizować i zwodociągować te
obszary. Przejście, które zostanie wykonane na wysokości oczyszczalni będzie przejściem
z kolektorem kanalizacji sanitarnej i siecią wodociągową. Dodał, że mają jeszcze jeden projekt,
który być może uzyska dofinansowanie w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura
i Środowisko – jest to kawałek od ulicy Szamotulskiej do działek pana Kulmińskiego. W tej chwili
czekają na możliwości ewentualnej aplikacji o wsparcie finansowe, jeśli będzie taka możliwość, to
będą składać wniosek i w momencie uzyskania dofinansowania ten teren będzie w pierwszej
kolejności skanalizowany.

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że kiedyś składała interpelację z prośbą
o przygotowanie programu z podziałem gminy na tereny, które docelowo są przewidziane do
skanalizowania sieciówką kanalizacyjną i tereny, które będą przewidziane do odbioru ścieków
w formie oczyszczalni przydomowych. Zapytała, czy przewiduje się taki program i ewentualnie
kiedy?

Prezes Tomasz Augustyn powiedział, że taki dokument mają. Może zostanie on delikatnie
zmodyfikowany, bo wiedzą jakie mają szanse w pozyskiwaniu środków unijnych i na następną
sesję, bądź komisję może przygotować jakie są plany jeśli chodzi o skanalizowanie całej gminy.
Dodał, że faktycznie jest dużo obszarów, gdzie nie będą kanalizować i w tej chwili osoby te, jeśli
właściwości gruntowe pozwalają, o dopłatę do przydomowych oczyszczalni. Wyjaśnił, że zasada
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jest taka, że dopłatę wypłaca Burmistrz Obornik, ale oni te wnioski opiniują, ponieważ wiedzą,
które tereny będą kanalizowane, a które nie.

Przewodniczący Rady powiedział, że sprawa dotyczy mieszkańców budynku przy ulicy
Stefanowicza 27 i po przeciwnej stronie budynku przy ulicy 11 Listopada. Wyjaśnił, że po
skręceniu w prawo z ulicy Jagiellońskiej w stronę dawnego Młynka, u zbiegu drogi w tym
kierunku nie były wykonywane roboty kanalizacyjne. W związku z tym przy opadach ciągle stoi
woda. Zapytał jak powinni zareagować mieszkańcy tych dwóch bloków, by ułatwić sobie życie,
szczególnie w porze deszczowej.

Prezes Tomasz Augustyn zapytał czy chodzi o wody opadowe?
Przewodniczący odpowiedział, że tak.
Prezes Tomasz Augustyn wyjaśnił, że niestety spółka zarządza tylko nielicznym

kawałkiem sieci kanalizacji deszczowej – jest to sieć, która została wybudowana w trakcie
realizacji dużego projektu z Funduszu Spójności na ulicy Piłsudskiego i Jagiellońskiej.
Zaproponował, aby mieszkańcy oficjalnie zwrócili się na piśmie i oni odpowiedzą, ewentualnie
wskażą jakieś rozwiązania. Przy okazji dodał, że w ubiegłym tygodniu ruszyły prace przy ulicy
Powstańców Wlkp. – tam gdzie była „czarna dziura” i do końca czerwca wykonawca ma termin
na realizację. Powiedział, że jeszcze kilka takich miejsc jest i w najbliższym czasie będą się starać
małymi krokami poszczególne obszary kanalizować.

Ad 8. Zapytania sołtysów
Przewodniczący otworzył dyskusję.
Sołtys Bąblinka Hieronim Tadeuszyk zapytał o rewitalizację i jak to się będzie miało do

działki, która ma być przeznaczona pod budowę świetlicy w Bąblinku. Następnie zapytał
o szczepienie psów.

Burmistrz powiedział, że rewitalizacja nie ma żadnego wpływu na ewentualną budowę
świetlicy w Bąblinku, ponieważ to bardziej wynika ze studium. Studium miało być przyjmowane
w styczniu, ale w związku ze zmianami w przepisach, które wymagają programu rewitalizacji,
termin ten się przesuwa. Ze studium jesteśmy gotowi, ale rewitalizacja spowodowała przesunięcie
terminów. Natomiast ewentualne usytuowanie świetlicy w Bąblinku wynika ze studium, które
będzie przyjęte po przyjęciu programu rewitalizacji. Kiedy w studium będzie zapisany ten teren,
będący obecnie własnością Agencji Nieruchomości Rolnych, pod użytkowanie sołectwa,
wówczas wystąpią do Agencji z drugim pismem. Po przekazaniu gruntów Gminie Oborniki, po
przyjęciu studium, będzie to nasz teren. Dalej Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o szczepienie
psów, to jest to indywidualna sprawa mieszkańców. Wprowadzenie podatku od posiadania psów
zostało przesunięte na 2018 rok. Jeśli mieszkańcy zaczipują psy, to będą z podatku zwolnieni.

Kierownik Lidia Kizior-Pietrzak uzupełniła, że jeśli chodzi o studium, to Gmina, jak
i inne podmioty prywatne i publiczne będą starały się o dofinansowanie ze środków
zewnętrznych inwestycji, które są objęte na obszarach rewitalizacji i obszarach zdegradowanych.
Aby móc skorzystać z tych środków należy stworzyć gminny program rewitalizacji i musi to być
wdrożone w studium. Drugim aspektem jest włączenie linii napowietrznej wysokiego napięcia
dwutorowej i to też musi być ujęte w opracowywanej zmianie studium. Te dwa aspekty hamują
proces zatwierdzenia tego dokumentu. Jesteśmy na tym etapie, że za chwilę będziemy wysyłać do
opiniowania i ponownego uzgadniania studium. Następnie projekt studium będzie wykładany do
publicznego wglądu i są założenia, że będzie to okres letni i jesienią tego roku studium będzie
przedłożone Radzie Miejskiej.

Sołtys Maniewa Krzysztof Frąckowiak poinformował, że 20 marca br. złożył wniosek do
Burmistrza o sfinansowanie zakupu auta bojowego dla OSP Maniewo uzasadniając tym, że wóz
w tej jednostce jest już na tyle wyeksploatowany, że nie nadaje się już do pracy i użytkowania.
Dodał, że członkowie komisji różnie podchodzili do tematu argumentując, że było już zakupione
auto dla Ocieszyna, że brak funduszy i – co było sugestią prezesa Tomaszewskiego – że nikt nie
wiedział o tym, że auto jest w tak złym stanie technicznym. To oczywiście nie jest prawdą, bo
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w ubiegłym roku w marcu było składane pismo o interwencję w sprawie auta. Radni zostali
wprowadzeni w błąd informacją, że nie ma już takiego auta, które nie nadaje się do dalszego
użytku. Dodał, że sugestią jego jednostki  było, aby to było auto karosowane.
Wyszedł radny P.Dreger. Obecnych 19 radnych.

Burmistrz powiedział, iż Komisja Gospodarki Terenowej rozpoczęła procedurę
opiniowania tej sprawy, więc czekają na opinię.
W trakcie powyższego punktu wyszedł i wrócił radny K.Piotrowski.

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy
lokalu użytkowego położonego w Obornikach przy ulicy Piłsudskiego 22, stanowiącego
własność Gminy Oborniki do 30.06.2022 r.

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia

i Bezpieczeństwa Publicznego Ewa Kaźmierczak poinformowała, że komisja zaopiniowała
pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński
poinformował, że komisja zapoznała się z uchwałą, uważa, że budynek jest w bardzo złym stanie
i w związku z tym komisja wnosi o przedstawienie opinii o jego stanie technicznym.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz powiedział, że komisja nie podjęła opinii,

dyskutowała, czy przedłużać dzierżawę budynku, który wygląda tak jak wygląda. Jest to obiekt
medyczny, który powinien zachęcać do wejścia, a jest odwrotnie.
Wrócił radny P.Dreger. Obecnych 20 radnych.

Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o wygląd tego budynku, który jest fatalny, to takich
miejsc w gminie jest 50. Inwestycji zawsze jest kilkadziesiąt, cały czas coś się dzieje. Faktem jest,
że czekali z Rynkiem i czekali z zabytkami na programy unijne. Udało się pozyskać środki na
remont wnętrza Domu Kultury w Objezierzu. Z Rynkiem jest problem, bo to nie jest zabytek.
I budynki takie jak „Konsyliarz” też w te środki się nie wpisują. W grudniu podjęto szybkie
działania w celu remontu tego budynku. W zeszłym roku chcieli pozyskać środki na ocieplenie,
ale konserwator odmówił, bo pasa zabytkowego nie ociepla się od zewnątrz. W tej chwili podjęto
decyzję o przystąpieniu do remontu. Ocena techniczna wymaga remontu dachu, elewacji oraz
stolarkę okienną i drzwi wejściowe. Trwa wyłanianie projektanta. W pierwszej kolejności będzie
wymiana dachu. Burmistrz dodał, że dotychczas „Konsyliarz” miał umowę na 3 lata, ale NFZ
kontraktuje na 5 lat, stąd wniosek od pana Moskalewicza, aby wydzierżawić na 5 lat.

Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz zapytał, że czy nie warto rozważyć sprzedaży
tego budynku.

Burmistrz powiedział, że jest to decyzja Rady Miejskiej. On jest organem wykonawczym.
Dodał, że Oborniki wyprzedały już prawie cały majątek i on taki chętny do sprzedaży tego typu
obiektów nie jest. Dodał, że jest problem ze śluzą, która została sprzedana i teraz operator chce
opłaty za to, żeby mieszkańcy przechodzili przez śluzę. Podkreślił, że inicjatywy sprzedaży
majątku nie wniesie, a jeśli taka będzie inicjatywa ze strony radnych, to ją wykona.

Radna Anna Rydzewska zapytała jaka jest stawka dzierżawy tego obiektu za m2 i ile m2

Gmina wydzierżawia. Dodała również, że jeśli chodzi o kładkę, to nigdy nie byłaby ona Gminy,
ponieważ jest ona Zarządu Dróg Wodnych.

Burmistrz podkreślił, że mówił o śluzie, która nie jest w rękach Zarządu Dróg Wodnych,
tylko spółki prywatnej. Pani kierownik poinformuje o stawkach.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy lokalu użytkowego położonego
w Obornikach przy ulicy Piłsudskiego 22, stanowiącego własność Gminy Oborniki do
30.06.2022 r.
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Rada Miejska w głosowaniu „za” - 20, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 20 radnych.
Uchwała nr XXXVI/532/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na członka Powiatowej Rady
Rynku Pracy w Obornikach

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań zamknął

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na członka
Powiatowej Rady Rynku Pracy w Obornikach.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 20, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 20 radnych.
Uchwała nr XXXVI/533/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów
do nowego ustroju szkolnego

Dyrektor CUW Krzysztof Hetmański zgłosił autopoprawki: wykreślenie paragrafu 3.
Przewodniczący Rady dodał, że wykreślenie paragrafu 3 skutkuje tym, że traci ważność

załącznik nr 3 do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radny Błażej Pacholski poprosił, aby z projektu wykreślić nazwy Ocieszyn II, bo nie ma

takiej nazwy.
Przewodniczący Rady zapytał, czy tu rzeczywiście do końca chodzi o formalne nazwy

miejscowości. Zwrócił uwagę, że w nagłówku załącznika jest zapis: granice obwodu szkoły.
Dyrektor CUW powiedział, że tak funkcjonowało do tej pory w granicach obwodów jako

obwód Ocieszyn I i Ocieszyn II. Dodał, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez
kuratorium i nie można w niej dokonać zmiany. Dotyczy to nazwy obwodu, a nie miejscowości,
dlatego prosi o pozostawienie w dotychczasowym brzmieniu.

Radny Błażej Pacholski powiedział, że w załączniku nr 2, przy Gimnazjum nr 3, wpisany
jest tylko Ocieszyn II, a nie ma nigdzie Ocieszyna. Dodał, iż uważa, że to wynika z chaosu.

Dyrektor CUW Krzysztof Hetmański powiedział, że nie ma to znaczenia, bo naboru
w gimnazjum już nie ma. Również w zatwierdzanym 10 lat temu projekcie było takie brzmienie.

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Brodniewicz zaproponował, aby w przyszłorocznych
uchwałach pojawiła się tylko nazwa Ocieszyn.

Dyrektor CUW Krzysztof Hetmański zgodził się z powyższą propozycją.
Wyszedł radny J.Nosal. Obecnych 19 radnych.
Wyszedł i wrócił radny P.Dreger.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 17, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 2,
podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych.
Uchwała nr XXVI/534/17 stanowi załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.
Po przerwie w sesji uczestniczy 19 radnych. Nie ma radnych: A.Stańki, A.Wróblewskiego.

Ad 12. Wyrażenie opinii Rady Miejskiej w Obornikach w formie głosowania
w sprawie wdrożenia systemu informatycznego e-Sesja

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
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Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz powiedział, że argumenty, które przedstawiał
półtora roku temu i dzisiaj, skłaniają go do tego, żeby tę dyskusję tutaj zaproponować. Poprosił,
aby przedstawić informację na temat programu e-Sesja – oprogramowania i sprzętu.

Sekretarz Gminy Krzysztof Nowacki podkreślił, że postara się przybliżyć radnym skąd
pomysł oraz jakie są plusy i minusy wdrożenia systemu. Pomysł pojawił się już dużo wcześniej,
ale wówczas wyliczenia finansowe dotyczące obsługi rad miejskich nie były takie szczegółowe jak
teraz. Program w samorządach w Wielkopolsce jest systematycznie wdrażany. W Swarzędzu
działa od 2010 r. Na podstawie audytów, które były prowadzone w urzędach, które już wdrożyły
program e-Sesja, przy radach liczących 21 radnych, przyjmuje się, że rocznie w urzędzie na
potrzeby radnych drukuje się 200-250 tys. stron A4. Przy założeniu kosztów między 30-50 gr, na
które składa się  nie tylko papier, nie tylko tonery, drukarki, czy opłata za drukarki, ale czas pracy
pracownika nie tylko biura rady, ale pracowników wydziałów merytorycznych. Przyjmując tylko
minimalne ceny wychodzi łączny koszt 60 tys. rocznie. Wdrożenie systemu e-Sesja przy wersji
najtańszej (tablety, Internet bezprzewodowy z miesięcznym limitem 20 GB) to koszt około 31
tys. zł. Wdrożenie programu zwróci się już w pierwszym roku po połowie pełnego roku
kalendarzowego. W Swarzędzu i Tarnowie Podgórnym potwierdzono nam, że faktycznie
w pierwszym roku po połowie roku koszty się zwracają. W następnych latach koszt utrzymania
programu wraz z opłatą za Internet to około 10 tys. zł. Wersja z tabletami proponowana jest
dlatego, że są one tańsze o ponad 1000 zł na jednym urządzeniu. W Swarzędzu tablety zakupiono
w 2010 r. i do dzisiaj jeszcze ich nie wymieniono. Plusem wdrożenia programu jest również to, że
pracownicy Biura Rady będą mogli za pomocą e-Sesji nawet dzień przed sesją przesłać nowy
projekt uchwały. Ponadto wszystkie głosowania odbywają się za pomocą tej aplikacji, również
zgłoszenie chęci zabrania głosu w dyskusji. Wszystkie uchwały wraz z wynikami głosowań od
razu po sesji publikowane są w chmurze na specjalnej domenie e-sesja.oborniki.pl, której link
zamieszczany jest w BIP-ie. Dodatkowo nie ma obciążenia dla pracownika zajmującego się
informatyką i obsługą BIP-u, który wszystkie uchwały skanuje i zamieszcza z dużym
opóźnieniem w BIP-ie. Jeśli chodzi o radnego Lemańskiego, to rozwiązanie jest takie, że będzie
zakupiony jeden laptop i za pomocą przycisków F1, F2, F3 będzie to obsługiwał. Dodatkowo za
pomocą jednej słuchawki w uchu komputer krok po kroku przeprowadzi przez procedurę od
zabrania głosu w dyskusji po głosowanie.

Przewodniczący Rady poprosił, aby Sekretarz powiedział również o minusach wdrożenia
systemu.

Sekretarz Gminy powiedział, że minusem dla radnych, którzy wolą wersję papierową,
będzie to, że uchwały już nie będą drukowane. Dodał, że sekretarz Swarzędza mówił mu o tym,
że na początku radni mieli opory, aby przyjąć tablety, ale aplikacja jest bardzo intuicyjna i teraz
radni mówią, że nie wyobrażają sobie pracy bez tej aplikacji. Innych minusów nie ma, poza tym,
że trzeba jednorazowo wyłożyć 31 tys. na zakup systemu.

Radny Marek Lemański stwierdził, że minusem jest również to, iż system jest wdrażany
półtora roku przed zakończeniem kadencji. Radni już to odczuwają, bo mieszkańcy negatywnie
się do tego ustosunkowują. Co do czasu pracy pracowników, o którym mówił Sekretarz, to nie
rozumie, bo odciążenie pracownika będzie, ale koszty się nie zmniejszą, bo pracownik ma pensję.
Co do jego osoby, to gdyby to były przyciski, jak w Sejmie, gdzie są trzy przyciski do głosowania,
to nie byłoby problemu. On musi mieć mimo wszystko urządzenie udźwiękowione. Trudno
słuchać jednocześnie dźwięków ze słuchawki i tego, co się dzieje na zewnątrz. Program musi być
tak dostosowany, żeby każdy, czy umie, czy nie mógł posługiwać się komputerem, miał
możliwość skorzystania z systemu. Dodał, że cały czas pracował na komputerze stacjonarnym
i klawiatura była dla niego w miarę przyjazna, a gdy pojawił się laptop, to niestety miał problemy,
bo nie potrafił sobie poradzić ze zwartą klawiaturą. Poza tym program, który udźwiękowiał,
spowalniał pracę komputera. Swojego programu nie będzie mógł wgrać, bo to będzie
przestępstwo. Nie za bardzo wie, jak to się uda. Nie wie jak będzie z odczytywaniem poczty, bo
autolektor powoduje, że po przeczytaniu wiadomości automatycznie są usuwane. Ponadto, żeby
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mógł się zapoznać z każdą uchwałą, to ona musi mu być przeczytana. On nie musi mieć
dokumentów na sesji, bo on musi to wszystko zapamiętać. Dodał dalej, że e-Sesja nie będzie
wdrożona od razu, bo ludzie muszą być przeszkoleni, by mogli się tym sprawnie posługiwać.

Radny Krzysztof Piotrowski zapytał ile będzie kosztował Internet na te wszystkie tablety
i czy będziemy za niego płacić miesięcznie, czy rocznie. Ta opłata dojdzie do tych kosztów 31 tys.
Poza tym urządzenia po jakimś czasie będą wymagały serwisu oprogramowania antywirusowego.
Czy radni będą to robić we własnym zakresie, czy urząd będzie się tym zajmował? Jaki jest okres
gwarancji na to oprogramowanie? Ponadto musiałaby być informacja w mediach, że jest to
oszczędność, żeby wyborcy nie pomyśleli, że radni są rozpasani i pieniądze są wyrzucane w błoto.

Radny Waldemar Cyranek zapytał, czy będzie możliwość drukowania dokumentów
w domu, bo np. zapoznanie się z uchwałą budżetową może być dla niektórych problemem.
Następnie radny zaproponował, aby każdy radny sfinansował zakup tabletu z własnej diety.
Urząd zakupi i zapłaci z diet radnych.

Radny Jarosław Nosal zaproponował, aby materiały przesyłać na prywatne komputery
radnych, które każdy ma. Skoro argumentem są oszczędności, to to będą oszczędności. Zgodził
się również z głosem radnego Cyranka.

Radny Andrzej Gintrowicz zaproponował, aby radni, którzy będą chcieli, wykorzystywali
swoje prywatne komputery do celów służbowych i aby e-Sesję zainstalować na ich komputerach.
Wówczas umożliwiono by również radnemu Lemańskiemu działanie na jego własnym
komputerze.

Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz powiedział, że jest głęboko zaniepokojony
sytuacją takiego populistycznego stwierdzenia, że Bizancjum, rozpasanie, itd. Stwierdził, że na
pewno jak każdy wyciągnie z kieszeni komórkę, to podejrzewa, że jest ona kilkukrotnie droższa
od urządzenia, o którym mowa. Poprosił, aby nie przesadzać. Jednak zdanie padło ze strony
radnego Cyranka i podejrzewa, że nikt nie będzie się temu sprzeciwiał. Dalej zwrócił uwagę, że
nie padł bardzo ważny argument o ekologii, każde wydrukowane kartki to są ścięte drzewa. Co
radni robią z dokumentami? Palą, oddają na makulaturę? Dalej zwrócił uwagę na głosowanie,
które będzie można przeprowadzać w sposób nowoczesny i cywilizowany.

Radny Marek Kulupa powiedział, że chciał zaproponować to samo rozwiązanie, co radny
Cyranek. Zwrócił uwagę na duże prawdopodobieństwo uszkodzenia urządzeń mobilnych. Co się
stanie, jeżeli dzień przed sesją urządzenie ulegnie awarii? Poza tym, jeśli będzie miał problemy
z wydrukowaniem w domu dokumentów, to czy będzie mógł prosić o wydrukowanie wszystkich
uchwał. Dalej powiedział, że trzeba również pamiętać o ubezpieczeniu tych urządzeń. Powiedział
też o tym, że większe urządzenie wygodniej się obsługuje.

Radny Waldemar Cyranek przypomniał, że w 2007 r. był pomysł, aby radni zostali
wyposażeni w urządzenia typu tablet, ale to upadło. Jednym z kontrargumentów było to, że
radnym się przewraca w głowach. Dalej powiedział, że proponował, aby radni sami sfinansowali
zakup urządzeń, ponieważ jemu wystarczy małe urządzenie i wolałby nie korzystać z laptopa
prywatnego, z którego korzysta cała rodzina. Dodał, że jeśli będzie problem z wydrukowaniem
dokumentów, to jemu nie będzie ciężko wydrukować, jeśli ktoś go o to poprosi. Dalej podkreślił,
że jeśli urządzenie będzie kupione z własnych środków, to odpadnie kwestia ubezpieczenia
urządzenia.

Radny Błażej Pacholski powiedział, że jemu akurat takie urządzenie nie jest potrzebne, bo
wszystko, co potrzebuje ma w telefonie, ma też laptop w domu. Pomysł sfinansowania zakupu
tabletu uważa za bardzo słuszny, ponieważ przekazując go następnemu radnemu nie chciałby się
wstydzić, że zniszczył urządzenie.

Radny Andrzej Gintrowicz powiedział, że dobrze by było odnieść się jednak do woli
poszczególnych radnych i dać wolny wybór – czy kupuje, czy wykorzystuje sprzęt prywatny.

Radny Marek Lemański powiedział, że na szkoleniu organizowanym w Starostwie
Powiatowym była mowa o tym, że jeżeli są przesyłane dokumenty, to powinny one być pobierane
z serwera i każde wejście powinno być odnotowywane. Ponieważ niektóre dokumenty zawierają
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dane osobowe, to nie mogą być swobodnie przetwarzane. W jego przypadku zakup laptopa,
oprogramowania, to jest spory wydatek i jego na to nie stać. Dalej zwrócił uwagę też na kwestię
głosowania, podkreślił, że zaproponował proste rozwiązanie, czyli przenośne urządzenia do
głosowania. Natomiast jeżeli prawnie byłoby możliwe przesyłanie na jego pocztę, to stworzyłby
sobie dodatkowy adres na autolektora i wolałby takie rozwiązanie.
Wyszedł i wrócił radny Z.Klupczyński.

Przewodniczący Rady odniósł się do słów radnego Lemańskiego i powiedział, że
materiały teraz też są przesyłane radnym.

Sekretarz Gminy odniósł się do kwestii poruszonych w dyskusji. Wyjaśnił, że nie ma
żadnych zastrzeżeń prawnych co do wysyłania materiałów, bo w uchwałach nie ma danych
osobowych, bo uchwały są publikowane w BIP-ie. Radni mają prawo wiedzieć kogo dotyczy dana
sprawa, ale tę informację pozyskują na komisjach i bezpośrednio od kierownika. Co do
ubezpieczenia, to sprzęt, który miałby być zakupiony będzie ubezpieczony w ramach polisy, którą
urząd już i tak posiada. Co do druku materiałów, to nie będzie problemu, bo uchwały są
i w formacie PDF, i Word. Radni będą mieli też możliwość nanoszenia autopoprawek na sesji. Co
do urządzeń, to będą one głównie z myślą o obsłudze aplikacji, ale radni też będą mogli korzystać
ze swoich komputerów. Każde urządzenie, które ma dostęp do Internetu będzie obsługiwane za
pomocą programu e-Sesja. Tablety dedykowane dlatego, żeby program sprawniej chodził. Co do
materiałów, to program e-Sesja stwarza taką możliwość, że tam radni mają swoją skrzynkę
odbiorczą i tam za pomocą tej aplikacji materiały są do radnych wysyłane. Jest tam też stworzony
kalendarz, który na bieżąco będzie aktualizował informacje o posiedzeniach. Co do kosztów, to
31 tys. jest to koszt wdrożenia łącznie z roczną opłatą za Internet. Jeśli urząd umowę zrealizuje ze
swoim operatorem, to opłata będzie wynosić 20 zł za 20 GB Internet. Szkolenia dla radnych
oczywiście będą. Co do autolektora, to szczegółów nie wie, bo na jego pytania odpowiadali
informatycy tego programu, ale jak najbardziej mogą zaprosić ich tutaj i na miejscu sprawdzić jak
to działa.

Wiceprzewodniczący Ariel Mańczak zapytał, co w sytuacji, gdy nie będzie prądu na sesji.
Sekretarz stwierdził, że w takiej sytuacji każdy będzie miał pewnie urządzenie naładowane

i na jakiś czas pewnie wystarczy. Nie będzie też problemu, żeby przy każdym stanowisku był
punkt z prądem. A co do samego sprzętu do głosowania, to dwa lata temu była robiona wycena
sprzętu tylko do głosowania i to nie było tanie.

Radny Marek Lemański zwrócił uwagę, że urządzenie do głosowania jest bardzo proste
w obsłudze, natomiast e-Sesja jest już trudniejsza. I tu mogą być opory. Dalej zwrócił uwagę, że
z autolektorem nie da się przyjść na sesję, bo jest to urządzenie stacjonarne.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy rozróżnienie jeśli chodzi o urządzenia
(służbowe, prywatne) nie będzie utrudnieniem w funkcjonowaniu systemu e-Sesja.

Sekretarz zgodził się z Przewodniczącym Rady. Powiedział, że ujednolicenie spowoduje,
że program będzie pracował sprawniej.

Przewodniczący Rady zapytał, które rozwiązanie proponuje pan Sekretarz.
Sekretarz powiedział, że proponuje równe tablety, które po zakończeniu kadencji radni

mogliby wykupić. Dodał, że proponują tablety, bo laptopy są droższe.
Radny Paweł Dreger zaproponował, aby urząd kupił tablety, a radni zapłacą za te

urządzenia, Gmina potrąci każdemu radnemu co miesiąc 100 zł i sytuacja sama się rozwiąże.
Radna Anna Rydzewska powiedziała, że uważa, że jeżeli ma być wprowadzony program,

to powinna być jednolita wersja. Gmina powinna kupić tablety dla wszystkich i po zakończeniu
kadencji kto by chciał, to by odkupił. Jest to najbardziej racjonalne i słuszne rozwiązanie.

Radny Waldemar Cyranek powiedział, że jest jak najbardziej za tym, żeby radni mieli
spójne urządzenia. Każdy z radnych otrzymuje wynagrodzenie i byłby za tym, żeby nie
wykupywać uprzędzenia na koniec kadencji, tylko urząd kupi, a radni od razu spłacą. Uważa, że
będzie to kwota około 500 zł. Jeśli nawet ktoś nie będzie tego potrzebował, to komuś
sprezentuje.
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Radny Krzysztof Piotrowski stwierdził, że wizerunkowo dla każdego z radnych najlepszą
opcją będzie plan radnego Cyranka.

Przewodniczący Rady poprosił panią Skarbnik o ustosunkowanie się do propozycji
radnych.

Skarbnik Gminy powiedziała, że finansowanie z kieszeni radnych jest jak najbardziej
poprawne, urząd zakupi, ale nie będzie możliwości ubezpieczenia sprzętu.

Radny Marek Lemański powiedział, że urządzenia powinny być urzędowe, zaproponował,
żeby radni dobrowolnie zrezygnowali np. z 50 zł miesięcznie.

Przewodniczący Rady zapytał, czy radny sugeruje zmianę uchwały o wysokości diet
radnych.

Radny Marek Lemański stwierdził, że każdy radny obniżyłby sobie dietę o 50 zł do końca
kadencji.

Przewodniczący Rady zapytał, co radny rozumie przez „obniżyłby sobie”. Radny nie
może sobie obniżyć diety. Musi otrzymać dietę w takiej wysokości, jak to zostało uchwalone
przez Radę Miejską.

Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz powiedział, że przykro mu, że w tym kierunku
dyskusja idzie, bo uważa, że problem jest bardzo ważny. Zgadza się z radną Rydzewską, że kwota
na tablety nie jest ogromna w skali oszczędności rocznych, które były tu przytoczone. Jeżeli
używa się argumentów populistycznych, to on też użyje tego argumentu – za 50 tys. zł rocznie
można dużo zrobić. Jeżeli już to pało, to przychylałby się do formy współfinansowania, czy
finansowania przez radnych. Zaproponował, aby przegłosowywać wniosek dotyczący wdrożenia
e-Sesji.
Wyszedł i wrócił radny P.Dreger.
Wyszedł radny J.Nosal. Obecnych 19 radnych.

Radny Waldemar Cyranek powiedział, że chyba wszyscy zgadzają się z tym, aby iść w tym
kierunku. Zgodził się, że są to kwestie szczegółów jak to ma wyglądać.

Radna Irena Magdziarek zgodziła się, aby iść w kierunku e-Sesji, ale nie wie, czy to jest
słuszne, że robi się to półtora roku przed końcem kadencji. Powinno to być przygotowane ze
spokojem i rozwagą.

Przewodniczący Rady wyraził obawę, aby ta sytuacja nie powtórzyła się w kolejnej
kadencji. Przekonuje go to, że to będzie tańsze funkcjonowanie Rady Miejskiej w Obornikach.

Radny Marek Kulupa powiedział, że gdy zaczynała się dyskusja, on był sceptycznie
nastawiony do tego pomysłu i dlatego wspomniał, że wstrzyma się od głosowania. Po
wysłuchaniu wszystkich argumentów stwierdza, że szczegóły trzeba zostawić na później, a cały
system jest potrzebny, dlatego będzie głosował za.
Wrócił radny J.Nosal. Obecnych 20 radnych.

Sekretarz Gminy zaproponował, aby sprzęt urząd kupił, by był on objęty i gwarancją,
i ubezpieczeniem, a każdy z radnych będzie mógł przekazać równowartość sprzętu w formie
darowizny na konto Urzędu Miejskiego, a po zakończonej kadencji sprzęt przejdzie na własność
radnych.

Przewodniczący Rady zaproponował, aby w tym momencie przegłosować, czy radni chcą
iść w kierunku wdrożenia systemu, a szczegóły radni będą ustalać na komisjach i posiedzeniach
klubów.

Radna Anna Rydzewska zwróciła uwagę, że darowizna to nie jest wykup, więc radni nie
będą właścicielami sprzętu.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie wyrażenie pozytywnej
opinii o wdrożeniu systemu informatycznego e-Sesja w obecnej kadencji.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 16, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 4,
wyraziła opinię pozytywną. Podczas głosowania obecnych było 20 radnych.
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Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Oborniki na 2017 r.
Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Beata Matelska

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 4 głosach „za” i 1
„wstrzymującym się”.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa
Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały

Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki (załącznik).
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radny Marek Lemański zapytał o kwotę na targowisko – czy nie będzie to realizowane,

czy będzie realizowane później. Zapytał również, czy kwota na program e-Sesja zostaje
w budżecie.

Burmistrz odpowiedział, że jeśli chodzi o targowisko, to rozpoczął się nabór, Gmina do
naboru startuje. Jest już wstępna koncepcja. Już wiadomo, że gdy będzie złożony wniosek, to
około 6 miesięcy będzie trwała procedura konkursowa, więc w tym roku nie jesteśmy w stanie
inwestycji wykonać. Co do e-Sesji, to skoro radni podjęli decyzję, aby wdrożyć program, to
zadanie zostaje w budżecie.
Wyszła radna B.Matelska. Obecnych 19 radnych.
Wyszedł radny W.Cyranek. Obecnych 18 radnych.

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
zmiany budżetu Gminy Oborniki na 2017 r. – wraz z autopoprawkami.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 15, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 3,
podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/535/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy
Oborniki na lata 2017-2041

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jarosłw Paulus

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 4 głosach „za” i 1
„wstrzymującym się”.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa
Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały

Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki (załącznik).
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Oborniki
na lata 2017-2041 – wraz z autopoprawkami.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 15, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 3,
podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/536/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej
dla Powiatu Obornickiego

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jarosłw Paulus

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Wrócił radny W.Cyranek. Obecnych 19 radnych.
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla
Powiatu Obornickiego.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 19, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych.
Uchwała nr XXXVI/537/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości
od osób fizycznych oraz opłaty od posiadania psów w drodze inkasa oraz wyznaczenia
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radny Błażej Pacholski zwrócił uwagę, że sołtysi nie pobierają od pewnego czasu

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości, więc powinno być tylko od psów. Każdy ma
indywidualny numer konta i sołtysi nie mają kwitariusza i nie pobierają podatku.

Kierownik Iwona Chmielarczyk powiedziała, że każdy z sołtysów ma możliwość pobrania
kwitariusza i jeżeli mieszkaniec będzie chciał sołtysowi wpłacić, to ten przyjmuje wpłatę.

Radny Błażej Pacholski powiedział, że jest to nowa informacja dla niego, ponieważ
z tego, co on wie, to on pobierał pieniądze do ręki i kwitek od mieszkańca i szedł do urzędu
wpłacać w jego imieniu, bo nie mógł pobrać kwitariusza. W tym roku tak było.

Radny Zygmunt Klupczyńki powiedział, że była możliwość pobrania kwitariuszy
z Gminy. Jest to nowość, że mieszkańcy wpłacają na indywidualne konta, ale kwitariusze można
było pobrać. On też przyjmował wpłaty, ale zrobił tak jak radny Pacholski, że wpłacił na konto.
Dodał, że są osoby, które nie radzą sobie z tymi nowymi kontami.

Radna Anna Rydzewska przypomniała, że swego czasu inkaso zostało wliczone
w wynagrodzenie dla sołtysów i dlatego już sołtysi formalnie nie pobierali wynagrodzenia, a tutaj
jest znowu przyjęte, że 8% od zainkasowanej wpłaty mogą pobierać. Nie wie, czy to nie jest
w sprzeczności z uchwałą dotyczącą wynagrodzenia dla sołtysów. Radziłaby, aby to sprawdzić.

Kierownik Iwona Chmielarczyk powiedziała, że z tego, co się orientuje, to zmiana nie
dotyczyła wysokości wynagrodzenia, tych 8%. Było tak od zawsze.

Radny Zygmunt Klupczyński potwierdził, że cały czas tak było, że sołtysi za zbieranie
podatków otrzymywali inkaso 8%. Sołtysi mają oprócz tego diety.

Radny Błażej Pacholski powiedział z kolei, że jak on został sołtysem, to w 2011 r. tego
8% nie było. Pojawiło się dopiero w 2013 r.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości od osób fizycznych oraz opłaty
od posiadania psów w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości
wynagrodzenia za inkaso.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 17, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 1,
podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/538/17 stanowi załącznik do protokołu.
Wyszedł radny M.Lemański. Obecnych 18 radnych.

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/342/16 z dnia 11 maja 2016
roku w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Oborniki na lata 2016-2020

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa
Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/342/16 z dnia 11 maja 2016
roku w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Oborniki na lata 2016-2020.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/539/17 stanowi załącznik do protokołu.
Sesję opuściła radna E.Mikołajczak. Obecnych 17 radnych.

Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu
Rewitalizacji Gminy Oborniki na lata 2016-2026

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod

głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu
Rewitalizacji Gminy Oborniki na lata 2016-2026.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych.
W głosowaniu nie wzięła udziału 1 osoba.
Uchwała nr XXXVI/540/17 stanowi załącznik do protokołu.
W czasie głosowania wrócił radny M.Lemański. Obecnych 19 radnych.

Ad 19. Podjęcie apelu w sprawie wsparcia apelu Rady Miejskiej w Rogoźnie przyjętego
uchwałą nr XXXVIII/363/2017 z dnia 28 marca 2017r. skierowanego do Regionalnego
Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt apelu.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt apelu.
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali nowy tekst apelu (załącznik).

Otworzył dyskusję i oddał głos gościom.
Sekretarz Gminy Rogoźno Marek Jagoda poinformował, że z inicjatywy radnego Rady

Miejskiej w Rogoźnie i jednocześnie sołtysa sołectwa Jaracz, pana Bartosza Perlicjana, Rada
Miejska w Rogoźnie wczoraj przyjęła apel skierowany do Regionalnego Dyrektora Ochrony
Środowiska odnośnie planowanej odkrywki złoża kruszywa w Jaraczu.

Radny Rady Miejskiej w Rogoźnie Bartosz Perlicjan przedstawił apel, który przyjęła Rada
Miejska w Rogoźnie w związku z toczącym się postępowaniem na wydanie decyzji w sprawie
otwarcia kopalni w Rożnowicach. Odczytał treść apelu (załącznik).
Wyszedł i wrócił radny M.Kulupa.
Wyszedł W.Cyranek. Obecnych 18 radnych.

Radny Marek Lemański zwrócił uwagę, że jest to niezwykle cenne przyrodniczo
środowisko - Natura 2000, Puszcza Notecka i Natura 2000 Dolina Wełny. Jest to teren
niesamowicie cenny krajobrazowo, turystycznie. Pytanie, którędy by ewentualny przedsiębiorca
chciał ten żwir wywozić. Podejrzewa, że przez Jaracz. A więc byłaby sytuacja podobna do tej jaka
jest w rejonie Maniewa i Gołębowa – kilka jeszcze lat i droga będzie zniszczona. Przedsiębiorca
tego nie odbuduje. Zwrócił uwagę, że to też będzie zagrożenie dla ujęcia wody, dlatego jest
również w interesie Gminy Oborniki, aby taką bezsensowną inwestycję zablokować.
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Przewodniczący Rady zapytał Sekretarza Gminy Rogoźno dlaczego adresatem apelu jest
Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Poznaniu, a nie Marszałek Województwa, który ma
kompetencje na wydawanie koncesji w tego typu działalności.

Sekretarz Marek Jagoda wyjaśnił, że do wniosku inwestora o wydanie przez Marszałka
Województwa koncesji na wywożenie żwiru jeszcze jest daleka droga. Również daleka droga jest
do wydania decyzji środowiskowej i kwestia polega na tym, że dosłownie w tym miesiącu wpłynął
raport oddziaływania na środowisko złożony przez inwestora i ten raport złożony 10 marca,
został 21 marca uzupełniony o pewne poszerzenie z zakresu inwestycji. Na dzień dzisiejszy
wygląda sprawa tak, że nie jest wydana jakakolwiek decyzja środowiskowa, że sprawa jest na
etapie weryfikacji raportu złożonego przez inwestora plus do tego cała inwestycja będzie
uzgadniana z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska, który będzie opiniował
przedsięwzięcie. I sytuacja polega na tym, że jeśli RDOŚ wyda opinię negatywną automatycznie
pojawia się argument za tym, że dalsza decyzja środowiskowa również może mieć formę
negatywną dla inwestora. RDOŚ potrzebuje argumentów wprost określających, czyli wprost
chroniących przyrodę i środowisko miejscowe na to, żeby rozpatrzył sprawę w pełni obiektywnie,
ale dodatkowo z pełnym poszanowaniem istniejącej przyrody. Stąd ten apel. Do koncesji
Marszałka jest dalszy krok. Dodał, że uchwała podjęta przez Radę Miejską w Rogoźnie jest
również skierowana do Marszałka Województwa. Chodzi o to, żeby już na tym etapie marszałek
był poinformowany, a z drugiej strony uprzedzony o późniejszych możliwych działaniach w tej
sprawie.

Radny Paweł Dreger zaproponował, aby władze Gminy Rogoźno wywołały dla tego
terenu plan zagospodarowania przestrzennego, czym zablokowałyby możliwość wydobywania
żwiru.

Sekretarz Marek Jagoda powiedział, że radni Rady Miejskiej Rogoźna, podobnie jak
Burmistrz Rogoźna, rozważają wszelkie kwestie związane z tą inwestycją, również tę, o której
mówi radny. Zwrócił uwagę, że procedura uchwalenia planu miejscowego to jest circa rok. Na
dzisiaj samo podjęcie uchwały o wywołaniu planu miejscowego przy wydawaniu decyzji
środowiskowej nic nie da. Gdyby tu chodziło o warunki zabudowy, to byłaby możliwość
zawieszenia postępowania. Natomiast w przypadku spraw środowiskowych najbardziej istotne
jest wykazanie przed RDOŚ w Poznaniu takich argumentów, żeby ten aspekt przyrodniczy
i środowiskowy był na 200% zweryfikowany w tej konkretnej sprawie. I o to chodzi w tych
apelach. Inne działania również są rozważane.

Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz zwrócił uwagę, aby uwypuklić punkt związany
z ochroną ujęcia wody. Rozumie, że apel PWiK będzie jednym z istotnych argumentów, które
będą przekazane.

Prezes PWiK zwrócił się do Sekretarza Gminy Rogoźno. Zapytał, czy nie byłoby dobrze,
gdyby PWiK również złożyło pismo do RDOŚ w sprawie tej kopalni. Apel Rogoźna przedstawia
aspekty przyrodniczo-środowiskowe, a nie mówi o ujęciu wody, które jest strategiczne dla całej
naszej gminy.

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że to, o czym mówił pan prezes jest w apelu Rady
Miejskiej w Obornikach. Jak najbardziej zgadza się z prezesem, aby PWiK też wystąpiło z taką
inicjatywą do RDOŚ.

Sekretarz Gminy Marek Jagoda powiedział, że jakikolwiek argument merytoryczny jest jak
najbardziej istotny, aby wykazać przed tym organem istotność zagadnienia. Dodał, że podziela
wszystkie wątpliwości i uwagi, bo on również jest z Obornik.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt apelu w sprawie
wsparcia apelu Rady Miejskiej w Rogoźnie przyjętego uchwałą nr XXXVIII/363/2017 z dnia 28
marca 2017r. skierowanego do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu – wraz
z autopoprawkami.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła apel. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
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Apel nr XXXVI/7/17 stanowi załącznik do protokołu.
Radny Rady Miejskiej w Rogoźnie Bartosz Perlicjan podziękował za przyjęcie apelu.

Przerwa w obradach.
Po przerwie w sesji uczestniczy 17 radnych. Nie ma radnych: A.Stańki, A.Wróblewskiego, B.Matelskiej,
P.Dregera.

Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego na terenie działek oznaczonych w ewidencji
gruntów i budynków nr 1283, 1240 i 1241 położonych w miejscowości Oborniki, gmina
Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia

i Bezpieczeństwa Publicznego Ewa Kaźmierczak poinformowała, że komisja zaopiniowała
pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radny Krzysztof Piotrowski stwierdził, że dworzec szpeci nasze miasto już od dawna

i coś z tym trzeba zrobić. Jednak uważał, że w takiej lokalizacji będziemy stawiali na bardziej
ambitne inwestycje, niż myjnia samochodowa. Nie podoba mu się to do końca. Zapytał, czy przy
myjni powstanie coś jeszcze i co by to miało być. Miał nadzieję, że powstaną tam ładne budynki
wybudowane przez developera pod usługi.

Kierownik Lidia Kizior-Pietrzak zwróciła uwagę, że w uzasadnieniu nie powinno być „tj.
myjni”, tylko „w tym myjni”. Obowiązujący plan był tworzony pod przejęcie tego terenu pod
usługi komunikacji i aby stworzyć usługę niezwiązaną z komunikacją, ten plan wymaga zmiany
zapisów. Zwróciła uwagę, że są też inne koncepcje, ale też jest problem z lokalizacją Urzędu
Skarbowego. Myjnia jeśli w ogóle powstanie, to ma być z tyłu. Jest to też teren PWiK, więc może
to służyć tej spółce. Cały czas szuka się rozwiązań i zakłada się kubaturę z przodu tego terenu,
jednak na ten moment nie można tam zrobić nic innego, jak np. budynek dworca z usługami
wbudowanymi, a wiadomo, że tam dworca nie będzie.

Radna Anna Rydzewska zgodziła się z radnym Piotrowskim, że myjnia samochodowa
w tym miejscu to nie jest dobre rozwiązanie. Zaproponowała, aby plan zrobić pod usługi, co da
większą możliwość projektowania czegokolwiek bez usług komunikacyjnych. Zaproponowała
wykreślenie usług komunikacyjnych i zostawienie samych usług.
Wrócił radny A.Wróblewski. Obecnych 18 radnych.
Wrócił radny P.Dreger. Obecnych 19 radnych.

Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz przypomniał, że można wykorzystać złożoną
już wcześniej propozycję radnego Gintrowicza o parkingu wielopoziomowym, jak również
można wykorzystać pomysł radnego Piotrowskiego dotyczący developerki. Można to połączyć.
Zgadza się z radną Rydzewską, aby nie ograniczać usług.

Radny Marek Lemański powiedział, że teren ten jest niesamowicie cenny, bo jest on
w pobliżu centrum miasta. Rzeczywiście powinien być taki wachlarz, który można by dostosować
w każdej chwili bez konieczności zmiany planu. Można powiedzieć: parkingi, usługi, handel,
mieszkalnictwo, obiekty kultury i wtedy jest otwarta droga. To jest własność Gminy i ona będzie
decydowała, co tam kiedykolwiek powstanie, ale nie będzie zmieniany co chwilę plan
zagospodarowania przestrzennego. Zgadza się, że od ulicy powinien powstać duży obiekt
kubaturowy.

Radny Paweł Dreger przypomniał, że plan był zmieniany po to, żeby dobrze kupić ten
grunt. Odradzałby budowanie wielopoziomowego parkingu, bo nie wie do końca, czy nas na to
stać i czy będzie to miało większy sens.
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Radny Andrzej Gintrowicz powiedział, że mieszka w tym rejonie i posługuje się
samochodem na co dzień. Jeśli chodzi o samochody, to sytuacja w centrum miasta jest taka, że
w tej chwili walczymy o to, aby się pozbyć pojazdów drogi wojewódzkiej Wałcz-Poznań i jest
nadzieja, że przez most wroniecki uda się to zrobić, ale to nie rozwiązuje problemu „zatkania”
miasta średnio co pół dnia. Zatem mamy za dużo samochodów w mieście. Ludzie jeżdżą
samochodami wszędzie, migracja ludzi jest codziennie olbrzymia przez te rejony. Najwięcej jest
samochodów osobowych. Uważa, że dla ruchu lokalnego, który jest skoncentrowany w środku
miasta niezbędne jest utworzenie miejsca buforowego parkingu, który będzie obsługiwał znaczną
część oborniczan. W jego przekonaniu rzeczą niezbędną jest utworzenie takiego parkingu, ale
parking nie jest jedyną rzeczą, która powinna w tym miejscu być. Jednak w tej chwili pisanie planu
w kierunku myjni, jego zdaniem, jest zbyt dużym zawężeniem. Co do źródeł finansowania, to
należałoby sprawdzić w innych miastach działają systemy partnerstwa publiczno-prywatnego.

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, aby radni skupili się nad zmianą planu.
Radny Paweł Dreger zapytał, czy do tego terenu jest dofinansowanie, czy nie.
Kierownik Lidia Kizior-Pietrzak powiedziała, że z tego, co wie, to ma być

dofinansowanie, tylko nie wie z jakiego programu.
Kierownik Lidia Kizior-Pietrzak wyjaśniła, że uchwała ma na celu umożliwienie realizacji

usług nieuciążliwych, w tym budowę myjni samochodowej jeśli taka w ogóle powstanie. Dodała,
że uzasadnienie nie jest integralną częścią uchwały, ono jest dla radnych. To, co będzie zrobione
w tym miejscowym planie, to będzie w projekcie miejscowego planu, który zostanie przedłożony
na sesji drugi raz.

Przewodniczący zapytał, czy można wykreślić z uzasadnienia wyrażenie „tj. budowy myjni
samochodowej”.

Kierownik Lidia Kizior-Pietrzak powiedziała, że tak. Dodała, że chciała przybliżyć jaki
jest pierwszy zamysł. Zgłosiła autopoprawkę.

Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o dworzec PKS, to składamy do ZIT-u wniosek
o dofinansowanie jako punkt przesiadkowy, czyli parkingi. Dodał, że dzisiaj miał jeszcze
spotkanie z dyrektorem wojewódzkim Izby Skarbowej. Pani dyrektor zaproponowała dwa
rozwiązania – przeniesienie całego Urzędu Skarbowego do budynku PGKiM, wydzielenie działki
i przekazanie w trwały zarząd, i w związku z tym zlecony będzie wstępny operat szacunkowy ile
by kosztował trwały zarząd. Drugie rozwiązanie jest takie, że gdybyśmy zaoferowali działkę
Urzędowi Skarbowemu, którą Gmina przekazałaby w formie darowizny, to wówczas staraliby się
o wybudowanie nowego budynku. I gdybyśmy poszli w tym kierunku, to można wykorzystać
teren dawnego dworca PKS. Mamy 4 tygodnie na przedstawienie propozycji Urzędowi
Skarbowemu.

Radna Anna Rydzewska raz jeszcze podkreśliła, że ona chciałaby, aby zawęzić plan do
usług.

Radny Marek Kulupa powiedział, że chciał również zgłosić to, aby autopoprawką
wykreślić zapis w uzasadnieniu „tj. budowy myjni samochodowej”.

Radny Marek Lemański powiedział, że chciałby podtrzymać to, co powiedział, aby były
parkingi, nieuciążliwe usługi i aby nie zawężać do konkretnych celów obiektów kubaturowych.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego na terenie działek oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków nr 1283, 1240
i 1241 położonych w miejscowości Oborniki, gmina Oborniki – wraz z autopoprawką.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 19, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych.
Uchwała nr XXXVI/541/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej na
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działkach o nr ewidencyjnych 287/4, 165/1, 164/1, 163/1, 162/1, 288/1 i 166 położonych
w miejscowości Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radna Anna Rydzewska zapytała kto będzie realizatorem Obornickiego Centrum

Inicjatyw Społecznych.
Z-ca Burmistrza Piotr Woszczyk powiedział, że aktualnie trwają koncepcje, jeżeli chodzi

o tzw. projekt miękki, który musi być zgłoszony do 28 kwietnia. Projekt miękki warunkuje
działanie w tzw. projekcie twardym, czyli budowlanym. W Urzędzie Marszałkowskim
w poniedziałek wskazano, że jednoznacznie Gmina musiałaby być inicjatorem tego, niezależnie
od tego, czy to realizuje, czy też nie.

Radny Marek Lemański powiedział, że jeżeli chodzi o te działki, na które ma być
wywołany plan zagospodarowania przestrzennego, to z tego, co on wie, nie należą do Gminy.
Zapytał jaka byłaby procedura, jeżeli Gmina byłaby realizatorem.

Burmistrz powiedział, że mieli spotkania z księdzem arcybiskupem na temat wymiany
gruntów i proponują arcybiskupowi grunty przy kościele Miłosierdzia Bożego, a za to
otrzymalibyśmy tereny na ul.Bielawskiej. Już jest zgoda arcybiskupa.

Radny Paweł Dreger zapytał jaki jest procent dofinansowania w projekcie miękkim i tym
twardym.

Z-ca Burmistrza Piotr Woszczyk powiedział, że nie ma jeszcze szczegółowo określonych
wszystkich wytycznych, natomiast przewidują dofinansowanie albo na poziomie 95%, albo 85%.

Radna Anna Rydzewska zapytała, czy 85% dofinansowania obowiązuje również przy
projekcie twardym, czyli przy budowie.

Z-ca Burmistrza powiedział, że tak. Projekt twardy miał być ogłoszony w trzecim
kwartale 2017 r., warunkiem tego jest oczywiście posiadanie projektu miękkiego, ale warunki
szczegółowe jeszcze nie są ustalone.

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że zatem na razie nie wiadomo jakie będzie
dofinansowanie.

Z-ca Burmistrza powiedział, że 85%, albo 95%. Planowane jest 95%.
Radna Anna Rydzewska zapytała jakie by to były koszty, czy jest już rozeznanie.
Z-ca Burmistrza powiedział, że jest robione w tej chwili rozeznanie co do zakresu usług

i trzeba wskazać teren.
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej na działkach o nr ewidencyjnych 287/4,
165/1, 164/1, 163/1, 162/1, 288/1 i 166 położonych w miejscowości Oborniki.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. W głosowaniu nie
wzięła udziału jedna osoba.
Uchwała nr XXXVI/542/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 22. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rożnowo,
gmina Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rożnowo, gmina
Oborniki.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 19, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych.
Uchwała nr XXXVI/543/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia
części nieruchomości położonej w miejscowości Oborniki, gmina Oborniki, stanowiącej
własność Gminy Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia części
nieruchomości położonej w miejscowości Oborniki, gmina Oborniki, stanowiącej własność
Gminy Oborniki – wraz z autopoprawką.

Radny Andrzej Gintrowicz zwrócił uwagę na błąd w uzasadnieniu, gdzie zamiast 340 kW
wpisano 340 kV. Moc określa się w kilowatach.

Kierownik Monika Rasztorf zgłosiła powyższe w trybie autopoprawki.
Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 19, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,

jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych.
Uchwała nr XXXVIII/544/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu
nieruchomości położonej w miejscowości Kiszewo stanowiącej własność Gminy
Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Kierownik Monika Rasztorf zgłosiła autopoprawkę polegającą na zamianie w tytule

nazwy miejscowości z Kowanówka na Kiszewo.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu
nieruchomości położonej w miejscowości Kiszewo stanowiącej własność Gminy Oborniki –
wraz z autopoprawką.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 19, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych.
Uchwała nr XXXVI/545/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości położonej w miejscowości Oborniki przy ulicy Leszczynowej, stanowiącej
własność Gminy Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Sesję opuścił radny M.Kulupa. Obecnych 18 radnych.
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa
Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości położonej w miejscowości Oborniki przy ulicy Leszczynowej, stanowiącej
własność Gminy Oborniki.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/546/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości zabudowanych położonych w miejscowości Oborniki przy ulicy
Szczepana Gniedzińskiego, stanowiących własność Gminy Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radny Krzysztof Piotrowski zapytał o którą dokładnie działkę chodzi.
Kierownik Monika Rasztorf przybliżyła radnemu, gdzie znajduje się działka.
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości zabudowanych
położonych w miejscowości Oborniki przy ulicy Szczepana Gniedzińskiego, stanowiących
własność Gminy Oborniki.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/547/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Oborniki przy ulicy Mostowej,
stanowiącej własność Gminy Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radna Anna Rydzewska poprosiła o podanie wartości szacunkowej nieruchomości.
Kierownik Monika Rasztorf odpowiedziała, że wartość oszacowana przez biegłego

rzeczoznawcę wynosi 7.500 zł. Nieruchomość jest zwolniona z podatku od towaru i usług.
Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie

wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości zabudowanej położonej
w miejscowości Oborniki przy ulicy Mostowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/548/17 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Wybudowanie stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 2041/19)

Kierownik Monika Rasztorf przeprosiła i poprosiła o dokonanie autopoprawki w tytule,
gdzie zamiast „uchwała Burmistrza Miasta Oborniki”, winno być „uchwała Rady Miejskiej
w Obornikach”. Dotyczy 6 uchwał w sprawie dzierżaw.

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Sesję opuścił radny M.Kulupa. Obecnych 16 radnych.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa
Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Wyszła radna I.Magdziarek. Obecnych 18 radnych.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Wybudowanie stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata – wraz z autopoprawką.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/549/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 29. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Wybudowanie stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 2043/32)

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady przypomniał, że autopoprawka dotyczy również tej uchwały,

otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
dzierżawy części nieruchomości położonej w Obornikach przy ulicy Wybudowanie stanowiącej
własność Gminy Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata – wraz z autopoprawką.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/550/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 30. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Garażowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 1151/2)

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Garażowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas oznaczony
dłuższy niż 3 lata.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/551/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 31. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Garażowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata (nr dz. 1152/2)

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady przypomniał o autopoprawce, otworzył dyskusję i w związku

z tym, że nie było pytań poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości
położonej w Obornikach przy ulicy Garażowej, stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas
oznaczony dłuższy niż 3 lata – wraz z autopoprawką.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/552/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 32. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Powstańców Wielkopolskich stanowiącej własność Gminy
Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (dot. wnioskodawczyni)

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady przypomniał o autopoprawce, otworzył dyskusję. Poprosił

o wyjaśnienie radnym czym różnią się ta i kolejna uchwała.
Wyszedł radny W.Cyranek. Obecnych 17 radnych.

Kierownik Monika Rasztorf powiedziała, że uchwały różnią się uzasadnieniem – w tej
wpisano wnioskodawczynię, a w następnej wnioskodawcę. Wyjaśniła, że uchwała dotyczy tej
samej działki, jest to budynek garażowy w jednej bryle i faktycznie składa się z dwóch
segmentów, gdzie jest dwóch różnych dzierżawców, stąd zachodzi konieczność podjęcia dwóch
uchwał.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
dzierżawy części nieruchomości położonej w Obornikach przy ulicy Powstańców Wielkopolskich
stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata – wraz
z autopoprawką.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 17, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 17 radnych.
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Uchwała nr XXXVI/553/17 stanowi załącznik do protokołu.
Wrócił radny W.Cyranek. Obecnych 18 radnych.

Ad 33. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Powstańców Wielkopolskich stanowiącej własność Gminy
Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (dot. wnioskodawcy)

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach przy ulicy Powstańców Wielkopolskich stanowiącej własność Gminy Oborniki na
czas oznaczony dłuższy niż 3 lata – wraz z autopoprawką.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/554/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 34. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej
w Obornikach stanowiącej własność Gminy Oborniki na czas oznaczony dłuższy niż 3
lata

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radna Anna Rydzewska zwróciła uwagę, że załącznik jest źle pokazany.
Kierownik Monika Rasztorf zgodziła się z radną, podkreśliła, że nie dotyczy to chodnika,

nie dotyczy jezdni. Następnie odpowiedziała na pytanie zadanie w punkcie 9 (Piłsudskiego 22).
Kwota czynszu wynosiła 3.467,10 zł miesięcznie, wartość circa to 15 zł za metr. Gabinety
lekarskie to 136, 07 m2, a część poświęcona na komunikację (np. korytarze) to 94,60 m2.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
dzierżawy części nieruchomości położonej w Obornikach stanowiącej własność Gminy Oborniki
na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata – wraz z autopoprawką.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/555/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 35. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres dłuższy niż 3
lata oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gruntowej stanowiącej własność Gminy Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres dłuższy niż 3 lata
oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej
stanowiącej własność Gminy Oborniki.
Wyszedł radny M.Kulupa. Obecnych 17 radnych.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 17, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 17 radnych.
Uchwała nr XXXVI/556/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 36. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości
Rolnych, nieruchomości położonej w miejscowości Popówko, gmina Oborniki

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia i Bezpieczeństwa

Publicznego Paweł Dreger poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Wyszła radna R.Małyszek. Wrócił radny M.Kulupa.
Wróciła radna I.Magdziarek. Obecnych 18 radnych.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie było pytań poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości
Rolnych, nieruchomości położonej w miejscowości Popówko, gmina Oborniki.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 17, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
W głosowaniu nie wzięła udziału 1 osoba.
Uchwała nr XXXVI/557/17 stanowi załącznik do protokołu.
Wróciła radna R.Małyszek.
Wyszedł radny P.Dreger. Obecnych 18 radnych.

Ad 37. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia na terenie
Obornik strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia

i Bezpieczeństwa Publicznego Ewa Kaźmierczak poinformowała, że komisja zaopiniowała
pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radna Anna Rydzewska powiedziała, że chodzi o soboty.
Przewodniczący Rady powiedział, że ma tę samą wątpliwość co radna. Brakuje mu

w uzasadnieniu informacji, że zmiana dotyczy sobót. Istotne dla radnych jest to o czym mówi §3
ust. 3 w uchwale z 2013 r. Podejrzewa, że o sobotach. Zapytał Sekretarza Gminy, czy chodzi
rzeczywiście o soboty.

Sekretarz Gminy potwierdził, że chodzi o soboty.
Radny Andrzej Gintrowicz powiedział, że na znakach widnieje informacja o tym, kiedy

jest strefa czynna i kiedy obowiązuje, i stąd może wynika ten zapis.
Radny Marek Kulupa powiedział, że na Komisji Gospodarki Terenowej omawiali ten

temat i chodzi właśnie o te soboty.
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Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia na terenie Obornik strefy płatnego parkowania
pojazdów samochodowych na drogach publicznych.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych.
Uchwała nr XXXVI/558/17 stanowi załącznik do protokołu.
Wrócił radny P.Dreger. Obecnych 19 radnych.

Ad 38. Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt dla Gminy Oborniki na rok 2017

Przewodniczący Rady poprosił o opinie komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Zygmunt Klupczyński

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radny Marek Lemański powiedział, że w związku ze zmianą przepisów wchodzi również

możliwość, by gmina pokrywała koszty kastracji lub sterylizacji zwierząt nie tylko ze schroniska,
również osób fizycznych. Takie coś należałoby rozważyć.

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt dla Gminy Oborniki na rok 2017.

Rada Miejska w głosowaniu: „za” - 19, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0,
jednogłośnie podjęła uchwałę. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych.
Uchwała nr XXXVI/559/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 39. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Miejskiej
Przewodniczący Paweł Drewicz poinformował, że termin kolejnej sesji planuje na 26

kwietnia. Przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za 2016 rok. Dodał, że 30
kwietnia przypada w niedzielę, w związku z tym termin złożenia oświadczeń przypada
w niedzielę, w związku z tym termin – w jego ocenie - wydłuża się, ale prosi to jeszcze sprawdzić.
Przypomniał o zasadach wypełniania oświadczeń. Następnie Przewodniczący poinformował
o pismach, które wpłynęły do Rady, bądź do wiadomości Rady i Przewodniczącego Rady
Miejskiej:
- pismo z 22.03.17 r. PWiK w sprawie sprzeciwu dotyczącego kopalni żwiru w Jaraczu (załącznik);
- pismo z 24.03.17 r. Przedsiębiorstwa Usługowo-Handlowego – protest w sprawie kopalni żwiru
w Jaraczu (załącznik);
- pismo z 23.03.17 r. Towarzystwa Przyjaciół Rzeki Wełny – apel jak wyżej (załącznik);
- pismo z 23.03.17 r. Obornickiego Stowarzyszenia Wodniackiego „Aplaga” – protest jak wyżej
(załącznik);
- pismo z 07.03.17 r. Wielkopolskiego Kuratora Oświaty – opinia dotycząca sieci szkół
(załącznik);
- pismo z 15.03.17 r. Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Obornikach – opinia
dotycząca sieci szkół (załącznik);
- pismo z 09.03.17 r. nr KN.I.4131.1.157.2017.3 Wojewody Wielkopolskiego – wszczęcie
postępowania nadzorczego w odniesieniu do uchwały nr XXXIV/517/17 (załącznik);
- pismo z 20.03.17 r. nr KN.I.4131.1.157.2017.3 Wojewody Wielkopolskiego – rozstrzygnięcie
nadzorcze w odniesieniu do uchwały nr XXXIV/517/17 (załącznik);
- pismo z 23.02.17 r. nr KN-I.4131.1.146.2017.3 Wojewody Wielkopolskiego - wszczęcie
postępowania nadzorczego w odniesieniu do uchwały nr XXXIII/492/17 (załącznik);
- pismo z 01.03.17 r. nr KN-I.4131.1.146.2017.3 Wojewody Wielkopolskiego - rozstrzygnięcie
nadzorcze w odniesieniu do uchwały nr XXXIII/492/17 (załącznik);
- pismo z 21.02.17 r. – postanowienie WSA w sprawie uchwały nr XXVIII/418/16 (załącznik);



30

- pismo z 22.03.17 r. Obornickiej Orkiestry Dętej – wniosek o powołanie instytucji kultury pod
nazwą Obornicka Orkiestra Dęta (załącznik);
- pismo z 22.03.17 r. nr SGiPW/59/2017 Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski –
zaproszenie na Wielkopolski Kongres Samorządowy pt. „Prawa i kompetencje samorządu
w świetle Konstytucji RP” (załącznik);
- pismo z 21.03.17 r. Dyrektora Delegatury KBW w Pile (załącznik);
- pismo z 17.02.17 r. Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego „JUNIOR” – zaproszenie na
XIII Ogólnopolski Halowy Turniej Piłki Nożnej Radnych Samorządów Sejmików, Miast, Gmin
i Powiatów (załącznik);
- pismo z 28.03.17 r. Wielkopolskiego Związku Lekkiej Atletyki – poparcie inicjatywy budowy
stadionu lekkoatletycznego w Obornikach (załącznik);
- pismo z 21.03.17 r. Burmistrza Obornik w sprawie zaopiniowania trzech projektów uchwał
dotyczących pomocy dla przedsiębiorców (załącznik).
W trakcie powyższego punktu wyszedł i wrócił radny A.Mańczak, wyszedł radny J.Nosal, wyszła radna
E.Kaźmierczak, wyszedł radny M.Lemański, wyszedł radny P.Dreger, wyszedł i wrócił radny K.Piotrowski,
wyszedł radny Z.Klupczyński, wyszedł radny A.Wróblewski, wyszedł radny M.Kulupa.

Ad 40. Interpelacje i informacje o odpowiedziach na złożone interpelacje
Przewodniczący Rady poinformował, że nie złożono interpelacji, zatem nie ma

odpowiedzi na interpelacje. Zapytał radnych, czy chcieliby złożyć interpelacje.
Radni nie złożyli interpelacji.

Wyszła radna E.Mikołajczak.
Wyszedł radny K.Piotrowski.

Ad 41. Zapytania, wnioski i odpowiedzi na zapytania radnych
Przewodniczący Rady poinformował o odpowiedziach na zapytania z poprzednich

sesjach. Odpowiedź na pytanie otrzymał radny Zygmunt Klupczyński (załącznik). Następnie
otworzył dyskusję.
Wrócił radny M.Kulupa.

Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz powiedział, że ma 3 punkty związane z bieżącą
działalnością naszego miasta. Pierwsza sprawa dotyczy placu zabaw, który znajduje się w parku
przy sklepie „Mila” – jest to główny punkt i jeden z największych, ogólnodostępnych placów
zabaw. Obiekty, które się tam znajdują są sprawne technicznie, ale czas je zmienił i są nieładne.
Zapytał, czy nie dałoby się przeprowadzić renowacji przez odmalowanie elementów
drewnianych? Druga sprawa to fragment chodnika przy ulicy Szkolnej – naprzeciwko targowiska.
Płytki są tak poprzekrzywiane, że nie da się iść. Zapytał, czy da się je przełożyć, bądź naprawić?
Trzecia sprawa dotyczy fragmentu dojazdu do weterynarii i schroniska – między asfaltem,
a bramą wjazdową. Przez dziury ciężko jest tam przejechać. Zapytał, czy w ramach renowacji
dróg jest to uwzględnione? Ostatnia sprawa to przypomnienie – jakiś czas temu zgłaszał sprawę
monitoringu miejskiego. Pan Burmistrz stwierdził wówczas, że będzie analiza pod względem
odnowienia sprzętu. Zgłosił również wniosek o dołożenie punktu przy ulicy Kościelnej. Zapytał,
czy coś w tym kierunku się dzieje?

Radny Andrzej Gintrowicz zwrócił się z wnioskiem o zbadanie możliwości urządzenia
parkingu na terenie, który jest ograniczony rzeką Wartą, nasypem kolejowym i ulicą Powstańców
Wielkopolskich. Jest to teren komunalny, a rzecz dotyczy urządzenia parkingu dodatkowego dla
mieszkańców osiedla. Problem polega na tym, że ilość miejsc parkingowych między blokami jest
niewielka w stosunku do ilości samochodów. Sytuacja jest katastrofalna, w tym znaczeniu, że są
dewastowane trawniki i chodniki. Stwierdził, że można by sprawdzić jakie są możliwości
urządzenia na tym terenie parkingu, który by zawierał ok. 30-50 miejsc parkingowych.

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że wczoraj na komisji przy dyskusji nad budżetem
prosiła panią Skarbnik o przygotowanie sprawozdania finansowego „Azorka” za 2016 rok.
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Myślała, że dziś dostanie, ale ponieważ nie dostała, to oficjalnie składa prośbę o przygotowanie
tego sprawozdania. Dalej zapytała kiedy księgowość „Azorka” zostanie włączona do CUW i czy
w ogóle jest taki plan? Poprosiła również o informację na temat przystanku przesiadkowego
w Rożnowie – wczoraj dowiedziała się, że jakieś pismo wpłynęło, którego treść jest nieznana,
dlatego prosi o najświeższe informacje na ten temat.

Radny Marek Kulupa złożył wniosek o przeprowadzenie wizji lokalnej przy ulicy
Piłsudskiego – naprzeciwko marketu „Mila”. Jest tam stworzony przystanek autobusowy. Chodzi
o postawienie małej wiaty dla osób, które czekają na autobus. Niestety mieszkańcy Obornik
w miejscu wydzielonym parkują samochodami, a czekające osoby muszą między jednym,
a drugim samochodem wsiadać do autobusu.

Burmistrz Tomasz Szrama w pierwszej kolejności odniósł się do pytania
Wiceprzewodniczącego Henryka Brodniewicza dotyczącego odmalowania elementów na placu
zabaw – zostanie to zlecone interwencyjnym. Dalej odniósł się do pytania o chodnik na ulicy
Szkolnej. Powiedział, że tam jest konieczność modernizacji całej ulicy, bo nawet jeśli chodnik
zostanie poprawiony, to samochody parkujące tam w czwartek, aby dostać się do targowiska i tak
to zniszczą. Mamy już koncepcje, aby przygotować nowy projekt i prawdopodobnie po tej
stronie, gdzie jest chodnik zrobiony zostałby parking, a chodnik przeniesiony byłby na drugą
stronę. Jest jeszcze rozwiązanie, że parkingi będą od strony skarpy, a tam byłby nowy chodnik.
Dodał, że wiąże się to z wybudowaniem kanalizacji deszczowej, bo cała woda z ulicy idzie do
posesji. Stwierdził, że nie ma sensu ruszać samego chodnika, bo cała ulica jest do przebudowy.
Powiedział, że można ewentualnie przełożyć kilka płytek, ale jest to kwestia miesiąca i znów będą
zniszczone. Dalej odniósł się do pytania o fragment dojazdu do schroniska. Powiedział, że jest on
objęty projektem obwodnicy przez most wroniecki, a na razie można puścić tam równiarkę.
Następnie poinformował, że monitoring miejski jest cały do wymiany, natomiast przewidziane są
dwie nowe kamery – jedna na wniosek radnego przy ulicy Kościelnej, druga przy małym moście.
W dalszej kolejności odniósł się do wniosku radnego Andrzeja Gintrowicza. Powiedział, że
rozumie, iż nawet jak by powstał parking na dworcu PKS, to ma być jeszcze tam? Czy chodzi
o sprawdzenie możliwości?

Radny Andrzej Gintrowicz powiedział, że chodzi o niewielki parking osiedlowy, który
wspomagałby mieszkańców osiedla - do 50 samochodów, na miejscu, na którym nic się nie
dzieje.

Burmistrz powiedział, że można zrobić kosztorys, bo to nas nic nie kosztuje. Dalej
poinformował, że jeśli chodzi o sprawozdanie z „Azorka” na rok 2016 – to zostanie przekazane
do pani Skarbnik, aby przygotowała. Jeśli chodzi o włączenie księgowości „Azorka” do CUW –
nie ma jeszcze daty, kiedy zostanie włączona, ale myśli, że jeszcze w tym roku. Dodał, że
w kolejce jest „Azorek”, myślą też o OCS-ie. Dalej odniósł się do punktu przesiadkowego
w Rożnowie. Powiedział, że faktycznie przyszło pismo z PKP informujące, że ze względu na
plany budowy drugiego toru PKP nie widzi na chwilę obecną możliwości budowy bezpośrednio
obok pozostawionego terenu drogi dojazdowej łączącej ulicę Dworcową z planowanym
parkingiem. Powiedział, że w tej sytuacji stracił już pomysły, na szczęście pomaga pan sołtys,
który rozmawia z panem mającym działkę między pierwszym, a drugim budynkiem - jest to ten
sam pan, który ma kawałek gruntu po drugiej stronie torów kolejowych i też się nie zgodził
twierdząc, że jest to darowizna od rodziców. Zrobił się niestety pat. Dodał, że słyszał głosy, że
Rożnowo nie będzie miało parkingu przez litościwość burmistrza. Podkreślił, że to, iż
odstąpiliśmy od pomysłu budowy parkingu na posesji państwa Krysztofiaków nie polega na
litościwości burmistrza, tylko PKP by nam tego nie przekazało. Pani Stachowiak na którymś
spotkaniu powiedziała, że nie przekażą tego Gminie, w związku z tym, że rodzina kolejarska
złożyli kiedyś wniosek o wykup, procedury się toczyły i ona nie chce przekazać tego Gminie.
Powiedział, że nie jest jego winą, że straciliśmy tam możliwość zrobienia parkingu. Dodał, że
w tej chwili nie ma pojęcia co zrobić. Zwrócił się do radnej Rydzewskiej i zapytał czy mogłaby
pomóc, bo radna Małyszek i Magdziarek bardzo pomagają jeśli jest jakiś problem na wsi.
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Radna Anna Rydzewska powiedziała, że była koncepcja budowy drogi na przykrytym
rowie przy torach kolejowych. Zapytała czy to jest rozstrzygnięte?

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że rów też jest własnością PKP. Oni w tym piśmie
odmówili jakiejkolwiek decyzji po tamtej stronie, powołując się do budowę drugiego toru
kolejowego. Dodał, że nawet szlaban chcieli przestawić, ale teraz jest kuriozalna sytuacja.
Oborniki Miasto poszło jak z płatka, Wargowo również – podziękował radnej Irenie Magdziarek
za zaangażowanie, natomiast na Rożnowie jest jakieś fatum. Mamy działkę na środku, ale jest
kwestia dojazdu. Jedynie można jeszcze rozmawiać z panem, który mieszka naprzeciwko państwa
Krysztofiaków, czy by nie odsprzedał nam kawałka gruntu pod dróżkę dojazdową.

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że nie sądzi, aby on się zgodził, bo on ma wąską
działkę budowlaną i z jego działki dojazdu się nie wytnie. Natomiast pan Stachowiak rzeczywiście
ma działki i po tej stronie i po tamtej. Sądzi, iż warto dalsze rozmowy prowadzić odnośnie rowu,
bo rów można przykryć, wody przechwycić i przeprowadzić rurociągiem, a byłby to teren
wystarczający na dojazd.

Burmistrz powiedział, że tak, ale PKP pisze o całej działce. Dodał, że oni nawet tego
rowu nie mają na swoich mapach, natomiast odmówili w ogóle dyskusji na temat całego tego
terenu. Powiedział, że przez drugi tor pada problem tego, co chcieliśmy zrobić przez Oborniki
Miasto, czyli przejście nadziemne lub podziemne. Ponownie zwrócił się do radnej Rydzewskiej
i powiedział, że jeśli miałaby jakiś pomysł, albo z kimś porozmawiała to bardzo by się cieszył.
Dalej odniósł się do wniosku radnego Kulupy. Powiedział, że powoli zamieniamy się w miasto
policyjne – jedna blokada, druga blokada, same znaki. Dodał, że jest to kultura kierowców, bo
jest znak przystanek, a i tak parkują auta. Stwierdził, że to zwykłe chamstwo.

Radny Marek Kulupa powiedział, że jest to kilka kroków od policji, która wcale nie
interweniuje.

Burmistrz powiedział, że policja ma inne zadania – np. łapanie matek, żeby wcisnąć im
mandat o 7 rano pod przedszkolem Bajeczka, bo na chwilę staną, aby odprowadzić dzieci.

Radny Marek Kulupa powiedział, że jest przekonany, iż 10-minutowa wizja lokalna
pokazałaby, w którym miejscu można taką wiatę postawić i w tym miejscu samochody nie
mogłyby stanąć, a oborniczanie mieliby gdzie się schronić przed deszczem lub śniegiem.

Burmistrz powiedział, że jest to miejsce handlowe, brzydkie i wiata nie będzie tam
pasowała, ale jeśli będzie taki wymóg, to można coś zrobić.

Ad 42. Wolne głosy
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Radna Irena Magdziarek powiedziała, że odnosi wrażenie, że jest duża różnica pomiędzy

funkcjonowaniem i relacjami między miastem, a wsią. Na wsi kiedy meble przy świetlicy, czy
jakieś urządzenia się zużyją i trzeba je odnowić, czy odrestaurować, to robią to społecznie, kupują
tylko potrzebne środki. Nawiązuje do tego w parku – kupmy farbę, dajmy pędzle i niech jakieś
społeczeństwo, czy skazani to zrobią. Stwierdziła, że miasto nie wie, że musi się gdzieś
zaangażować, czy coś zrobić. Inne relacje są na wsi – ona o kawałek chodnika prosi się 7 lat,
o plac zabaw prosi się 5 lat, o progi zwalniające, które poprawiłyby bezpieczeństwo nie idzie się
doprosić, przystanki są odkryte, wiaty byłyby potrzebne to też są jakieś problemy. Powiedziała, że
patrzy zazdrosnym okiem, że w mieście idzie tyle spraw załatwić, a oni na wsi muszą dochodzić
do wszystkiego sami – takie odnosi wrażenie. Dalej powiedziała, że został poruszony temat
Orkiestry Dętej. Uważa, że orkiestra jest trochę niedoceniana. Jest ona naszą wizytówką i chlubą,
i możemy się naprawdę nią szczycić. Dodała, że był jubileusz 20-lecia i może ładnym gestem
byłoby, jakbyśmy pana kapelmistrza zaprosili na sesję, wręczyli mu bukiet kwiatów i list
gratulacyjny. Rozsławia on naszą gminę, gdzie zajedzie jest doceniany i chwalony, wielokrotnie
wyróżniony – są to wielkie sprawy, tylko poza granicami naszej gminy. Zwróciła się do
Burmistrza, aby przychylić się do tej orkiestry, docenić, aby nie mieli problemu i spokojnie mogli
prowadzić swoją działalność.
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Wróciła radna R.Małyszek.
Wiceprzewodniczący Henryk Brodniewicz odniósł się do wypowiedzi radnej Ireny

Magdziarek. Powiedział, że plac zabaw jest w miejscu centralnym i trudno, tak jak na wsi skupić
wokół tego miejsca mieszkańców, dlatego uważa, że jest to w gestii miasta i pan Burmistrz
powiedział, że wykonywać będą to interwencyjni. Dodał, że jeśli chodzi o społeczną pracę, to
zaprasza do Maniewa zobaczyć bieżnie, gdzie osobiście układał krawężnik. W mieście również
robi wiele rzeczy społecznie.

Radna Irena Magdziarek zwróciła się do radnego Gintrowicza. Powiedziała, że parking
przy bloku to po części prywatna sprawa, na wsi jakby ktoś chciał parking, to musieliby zakasać
rękawy. Zakupmy materiał, ale niech ludzie też wyjdą i pomogą np. przy utwardzaniu.

Radny Andrzej Gintrowicz powiedział, że właśnie to ma na myśli, aby połączyć siły
i środki. Jednak pierwszym etapem jest oszacowanie możliwości - co leży po stronie gminy - a nic
nie kosztuje, by zrobić wizję lokalną. Dodał, że jest to opinia i zdanie nie tylko jego, ale przede
wszystkim mieszkańców. Powiedział, że skłania się ku temu, aby mieszkańcy też mieli udział
w tym przedsięwzięciu, chodź nie jest to łatwe.

Radny Marek Kulupa odniósł się do wypowiedzi radnej Magdziarek. Powiedział, że od
urodzenia mieszka w Obornikach przy ulicy Piłsudskiego 58 i może powiedzieć, że po 40 latach
Burmistrz Szrama zrobił pierwszą rewitalizację osiedla na Łazienkach. Wcześniej nic nie było
robione – nie był radnym, ale pamięta słowa kilku osób, że w Rożnowie się dużo robi,
a o centrum miasta się nie dba. Jeśli chodzi o Rynek, to był on ładnie zrobiony, ale co z tego, jak
nie można swobodnie jechać rowerem, bo jest taki bruk, że nie da się ujechać. Stwierdził, że dużo
pracy jest przed nami, czy to w tej, czy następnej kadencji. Ze swojej strony może powiedzieć, że
dopiero to nabiera rumieńców – mamy przykład targowiska, gdzie żeby je zrobić to Burmistrz tak
długo czekał, aby była jak największa dotacja i jest 85%. Powtórzył, że przed nami jest bardzo
dużo do zrobienia, a w centrum miasta zostały włożone pieniądze, które niestety jeszcze raz będą
musiały być włożone, bo zostało to zrobione ze złego materiału, albo źle zrobione.

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że to są bzdurne opowieści, iż w Rożnowie
zrobiono dużo. Dodała, że żałuje, że nie zrobiono dużo, bo dziś nie prosiliby się, aby wybudować
bardzo zabudowaną i łączącą dwie wsie drogę, na którą były już i pieniądze i projekt. Dodała, że
w jej kadencjach priorytetem było doprowadzenie ludziom wody, której w połowie wsi i części
miasta w ogóle nie było. Ponadto zrobili niesamowitą rzecz, bo za ok. 100.000.000 zł wybudowali
kanalizację - pozyskali pieniądze i wykonali. Trzeba było to zrobić w pierwszej kolejności.
Równolegle zrobili ok. 50 kilometrów dróg na terenie miasta i gminy. Były to inwestycje, które
w tej chwili w takiej ilości się nie odbywają. Dalej odniosła się do tematu „Łazienek”.
Powiedziała, że koncepcja była przygotowana, dlatego też stworzyli organizację - Stowarzyszenie
7 Ryb, które miało swój początek w Obornikach, z myślą o tym, aby pozyskać pieniądze na
inwestycje wokół wód. Udało się to, ponieważ realizacja zadań związanych z pieniędzmi
pozyskanymi z „7 Ryb” przypadła w udziale na kadencje pana Burmistrza. Dodała, że dobrze, iż
było to kontynuowane i wykorzystane zostały pieniądze, które z założenia miały być na realizację
„Łazienek”. Powiedziała, że nikt jej nie powie, że ważniejsze jest zrobienie „Łazienek” od
doprowadzenia ludziom wody. Dodała, że wystarczy porównać jakie kwoty przeznaczone byłby
na inwestycje w latach, kiedy była burmistrzem i jakie pieniądze przeznaczone były na Rożnowo.

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że nie było koncepcji na „Łazienki”. Była ona
robiona „na łeb na szyję”. Dodał, że wójt Wągrowca twierdzi, że on tworzył „7 Ryb”
w Wągrowcu.

Ad 43. Zamknięcie sesji
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Paweł Drewicz

zamknął XXXVI sesję Rady Miejskiej w Obornikach.
Na tym protokół zakończono.
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Protokół sporządziły: Obradom przewodniczył:
Paulina Kłossowska
Agnieszka Lorenc

Przewodniczący Rady Miejskiej
/-/ Paweł Drewicz

Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Urzędu Miejskiego w Obornikach


